




7 haziran 2009mmo izmir þube 

Kriz bir türlü geçmedi KESK üzerindeki baskýlarý 
kýnýyoruz.Teðet geçti, sürtündü geçti gibi kliþe cümlelerle 

tartýþýlan ekonomik kriz %20'leri aþan                  Seçim sonrasý DTP'ye yönelik gerçekleþtirilen 
iþsizlik ve sanayideki % 40'lara ulaþan kapasite operayonlara KESK üyelerine yönelik 
daralmasýyla ülke gündeminde önemini her operasyonlar eklendi. Geçtiðimiz günlerde 
geçen gün artýrýyor. Gündem maddelerinin KESK'e baðlý Eðtim-Sen Þubelerine ve KESK 
kliþe cümlelerle üstelik iki kutuplu tartýþýlmasý Genel Merkezine yapýlan operasyonlar bir 
da basýnýmýzýn önemli bir marifeti olarak göze operasyon görüntüsünden daha çok bir 
çarpýyor. Böylelikle krize karþý alýnmasý gereken gözdaðýný andýrýyordu. Karþýsýnda sarý 
önlemler belirlenirken hangi esaslarýn göz sendikalar yaratýlan, grev ve toplu sözleþme 
önüne alýnmasý gerektiði bir türlü tartýþma hakký tanýnmayan ve her türlü engellemeyle 
konusu olamýyor. Böyle olunca siyasi iktidar da karþýlaþan, buna karþýn örgütlenme 
teðetti, sürtündüydü derken krizin faturasýný mücadelesinden vazgeçmeyen kamu 
yoksula emekçiye ödetmekte bir sakýnca emekçileri örgütü KESK'in üzerindeki baskýlarý 
görüyor. Þu ana kadar alýnan tüm önlemler kýnýyoruz. 
yabancý menþeli taþýtlarýn satýþlarýnýn 

TESKON'2009  baþarýyla patlamasýna, stoklarýnýn erimesine yaradý,              
ama Brecht'in deyimiyle                                   gerçekleþtirildi
“ekmek satýlmadý eskisinden daha ucuza”. 

Odamýz adýna Þubemizce düzenlenen                
Siyasi iktidarýn manipülasyonlarý, muhalefetin 

IX. Ulusal Tesisat Mühendisliði Kongresi ve 
basiretsizliði, medyanýn da yardýmýyla bunlarýn 

TESKON+SODEX Fuarý 2009, Ýzmir'de, 
hiç birini tartýþamaz olduk, tartýþamýyoruz. 

Tepekule Kongre ve Sergi Merkezinde 6-9  
Þubemiz bu zorlu süreçte iþsiz üyelerimizin iþ Mayýs tarihlerinde gerçekleþtirildi. Kriz 
bulmalarýna yardýmcý olmak amacýyla baþlatmýþ koþullarýna karþýn TESKON'a gerek delegeler 
olduðu ücretsiz eðitimlere devam ediyor,               gerek firmalar büyük ilgi gösterdiler.                     
bültenimizin içerisinde konuyla ilgili ayrýntýlý Bu durum TESKON'un sektörde güven 
bilgiler yer almaktadýr. kazanan vazgeçilmez bir platform olduðunu 

bir kez daha kanýtladý. Bu yýl TESKON'u 12 
Türkan Saylan'ý saygýyla anýyoruz. kurum ve kuruluþ 9 Üniversite destekledi. 

Kongrede 127 adet bildiri sunuldu, 5 Geçen sayýmýzda Ergenekon soruþturmasý 
sempozyum, 11 seminer, 15 kurs, 1 panel ve kapsamýnda yapýlan arama yapýlmasýnýn 
3 sabah toplantýsý düzenlendi. Kongreyi kamuoyunda tepkilere neden olduðunu dile 

getirdiðimiz Türkan Saylan  18 Mayýs 2009 1367'si kayýtlý delege olmak üzere, 2800'ü 
da yaþama veda etti. aþkýn mühendis, mimar, teknik eleman ile 

üniversite, meslek yüksek okulu ve meslek Cumhuriyet mitinglerinde “ne þeriat ne 
lisesi öðrencisi izledi. TESKON+SODEX darbe”  dediði için darbe yanlýlarý 
Fuarýna, sektörde ürün ve hizmet üreten konuþturulmadý ama Ergenekon davasýnda evi 
temsilcilikleri ile birlikte 152 kuruluþ katýldý; arandý. Yaþamý boyunca gerek mesleki gerekse        
Fuarý 6500'i aþkýn kiþi ziyaret etti. eðitim alanýnda yaptýðý çalýþmalarý 
Teskon'2010'a þimdiden davet  yapýlýrken, “kahramanlýk” olarak anýldý. Özellikle kýz 
kongrenin, sektörün kalbi olarak Ýzmir'de çocuklarýnýn okula gönderilmesi için              
çarpmaya devam edeceði de vurgulandý.               yürüttüðü kampanyayla eðitimi kendilerine 

örgütlenme alaný olarak kullanan cemaat 
çevrelerini çok rahatsýz etti. Bu nedenle Biz bir kez daha Tesisat Mühendisliði 
ölümünün ardýndan siyasi Ýslam medyasý Kongresine ve TESKON+SODEX Fuarýna katký 
neredeyse zil çalýp oynadý.                                           ve katýlýmda bulunan üyelerimize ve tüm kiþi 
Dürüst, sosyal demokrat, aydýn kiþiliði ve ve kuruluþlara teþekkür ediyoruz. 
özverili toplumsal çalýþmalarýyla 
unutulmayacak iþler baþaran  Saylan'ý saygýyla 

Þube Yönetim Kurulu   anýyoruz. 





9 haziran 2009mmo izmir şube

Anadolu'nun renkli taşlarından
muhteşem bir mozaik

Makina Mühendisleri Odası İzmir Şubesi
Türk Halk Müziği Korosu

yönetiminde bir ilki yaşama
geçirerek Anadolu'da konuşulan Türkçe
dahil dokuz dilde türküleri aynı konserde
sundu.
adıyla 25 Mayıs Pazartesi akşamı
Tepekule Kongre Merkezinde
düzenlenen konserde sevilen
türkülerimiz

ve
seslendirildi. Otantik eşyaların

sahne dekorunda yerel kostümlerle
sahneye çıkan koro üyeleri Anadolu'yu
dile getiren görsel bir şölen de sundular.

Türküler okunurken perdeye
Anadolu'nun her köşesinden insan
portreleri, yaşam ve doğa manzaraları
yansıdı. Yunanlı halk müziği sanatçısı

ve klasik gitar sanatçısı
'in okuduğu türküler büyük alkış

aldı.Öğrenci komisyonu, üye perküsyon
grubunun ayrı renk kattığı konserde
Atemu Kültür Merkezi Halk Oyunları
Ekibi üyelerinin yaptıkları gösteriler
sahneyi şenlik yerine döndürdü.

Bu göz kamaştırıcı renklerin hepsinin
Anadolu'ya ait olduğunu söyleyen

şöyle
konuştu;

“Bu konserimizde Anadolu'muzda
konuşulan dilleri bir araya getirdik.
Sevincimizde, üzüntümüzde bize bizi
anlatan türkülerimiz, aynı zamanda bizi
birbirimize bağlayan en güçlü
bağlarımızdan biridir.

Yurdumuz çok önemli bir kültür
mirasının sahibidir. Bu mirasın çok
değerli olduğunu bilmeliyiz. Bugün ne
yazık ki ülkemizde din ve kimlik
sömürüsü üzerinden yapılan sorumsuz
siyaset, kültür mirasımızı ayrıştıran bir
gerekçe gibi kullanmaya çalışmaktadır.
Bizler siyasetin kirli oyunlarına alet
olmamalıyız. Hangi dilde söylenirse
söylensin bütün türkülerin barışı,
kardeşliği çağırdığını, sevgiyi aşkı dile
getirdiğini bilmeliyiz. Ölümlere yakılan
ağıtlar hangi dilden olursa olsun yürek
acısını anlatır. Bu topraklarda yüzyıllar
boyunca bütün dillere ve dinlere aynı
saygı gösterilmiştir. Yan yana inşa edilen
camilerde, kiliselerde, havralarda,
sinagoglarda ibadet edilmiş, türküler
birlikte söylenmiş, ağıtlar birlikte
yakılmıştır. Biz kültürümüzün bu
zenginliğini anımsatmak ve güzelliğini
sergilemek için bu konseri hazırladık.”

, 18 Mayıs'ta yaşamını
kaybeden da
saygıyla anarak, “Türkan Saylan'ın açtığı
yol ülkemizin aydınlık geleceğine giden
yol olarak yürünmeye devam edilecektir”
dedi.

Bizler, konsere katkıda bulunan
sanatçılarımız ,

ve ritm grubu eğitmeni
'a ayrıca konsere destek veren

Atemu Kültür Merkezine, Bakır Takı
Hasan Var'a, Doğa Hediyecilik Selin
Dayıoğlu'na, Turkuaz Toptan Halı ve
Kilim Maşuk Bağı'na teşekkür ediyoruz.

Şef Vildan
Turan

“Anadolu'nun Renkli Taşları”

Türkçe'yle birlikte,
Yunanca, Ermenice, Süryanice,
Boşnakça, Kürtçe, Lazca, Gürcüce
Arapça

Niko Mehmet
Ali Edis

MMO İzmir Şube Yönetim Kurulu
Başkanı Mehmet Özsakarya

Özsakarya
Prof. Dr. Türkan Saylan'ı

Çağdaş Akıncı Caner
Şimşek Neşet
Kutas

Şubemizin Türk Halk
Müziği korosu Anadolu'da

konuşulan dokuz dili
“Anadolu'nun Renkli Taşları”

konserinde buluşturdu. 25
Mayıs akşamı Tepekule

Kongre Merkezinde verilen
konser ayakta alkışlandı.
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Krizden etkilenerek iþlerini kaybeden ya da yeni deneyimlerini üyelerimizle paylaþtýðý için teþekkür 
mezun olarak iþ arayan üyelerimizin mesleki bilgi etti. Ýþbirliðinin gerçekleþmesinde gösterdikleri 
ve becerilerini geliþtirmek amacýyla Þubemizce çabalar için Alarko Bölge Satýþ Müdürü Emin 
düzenlenen eðitimler yoðun ilgiyle sürüyor. 21 Yavuz'a ve  eðitimi veren SPAC firmasýndan                       
Mayýs'ta Elginkan iþbirliðinde düzenlenen “Temel Akýn Polat'a teþekkür eden Özsakarya, 
Elektrik  Elektronik, Otomatik Kumanda “üyelerimizin bu eðitimden çok 
eðitimlerine” 25 üyemiz katýlýrken, 26- 27 yararlanacaklarýna inanýyorum” dedi. 
Mayýs'ta Alarko Carrier Sanayi ve Tic. A.Þ. Alarko Bölge Satýþ Müdürü Emin Yavuz ise eðitim 
katkýlarýyla gerçekleþtirdiðimiz “Müþteri  Odaklý alan grubun çok þanslý olduðunu, bu eðitimi 
Satýþ Teknikleri Eðitimine” 25 Üyemiz katýlarak Alarko çalýþanlarý için geliþtirerek tüm bölgelerde 
belgelerini aldýlar. verdiklerini, dolayýsýyla direk amaca ve 
Alarko destekleriyle düzenlenen eðitimin sertifika mühendisliðe yönelik bir içerik taþýdýðýný söyledi. 
daðýtým töreninde konuþan Þube Yönetim Kurulu Odamýzla iþbirliði yapmaktan mutluluk 
Baþkaný Mehmet Özsakarya, satýþ pazarlama duyduklarýný ifade eden Yavuz, eðitime katýlan 
konusunda iddialý olan Alarko'nun bilgi ve üyelerimizi kutlayarak baþarýlar diledi. 

Þubemiz Ýnsan Kaynaklarý Merkezinin ücretsiz eðitimleri sürüyor 

? Þubemiz 
Ýnsan Kaynaklarý 

Merkezinin 
üyelerimize 

destek vermek 
amacýyla, 

Elginkan ve 
Alarko 

iþbirliðinde 
düzenlediði 

eðitimlere           
49 üyemiz 

katýldý. 

 Þubemiz Ýnsan Kaynaklarý Merkezi  Eðitim EtkinlikleriÜcretsiz

ÝKM eðitimlerine Ýnsan Kaynaklarý ÝKM Eðitimlerinde kontenjan sýnýrlý olup 
Merkezimize kayýtlý iþ arayan üyelerimiz baþvuruda öncelik esastýr.
katýlabilirler.

Manisa Ümmehan Elginkan Eðitim Bilgi ve baþvuru: Deniz Dinç YILMAZ 
Merkezine eðitim günlerinde araç   0232 444 8 666/ 147 
kaldýrýlmaktadýr.

Haziran

Temmuz

Genel Metroloji ve Kalibrasyon
Mak. Müh. Mustafa B. ERÝÞ
Saat:09.30-17.00

Mühendisler Ýçin Genel Ýnsan Kaynaklarý 
Yönetim Teknikleri
End. Müh. Özgür TEMÝZ
Saat:09.30-17.00

17-18

29

29

09

31

29

24-25

23-24

Temel ve Ýleri Seviye Hidrolik Kursu
Manisa Ümmehan Elginkan Mesleki ve Teknik Eðitim Merkezi
Saat:18.00-22.00

Dýþ Ticaret Kursu (ÝTHALAT&ÝHRACAT)
Manisa Ümmehan Elginkan Mesleki ve Teknik Eðitim Merkezi
Saat:18.00-22.00

Bireysel Kariyer Planlamasý Semineri
Dr. Duygu Çakýrokkalý - Okyanus Danýþmanlýk

 Saat:09.30-17.00

Problem Çözme Teknikleri (8D) Semineri

Kenan ELNAHÝ/ KALDEM Danýþmanlýk
Saat:09.30-17.00

Kenan ELNAHÝ/ KALDEM Danýþmanlýk
Saat:09.30-17.00

6 Sigma Temel Bilgilendirme Semineri 

Toplam Verimli Bakým Semineri
Mak. Müh. O. Vehbi Uçal / Uçal Kalite Danýþmanlýk
Saat:09.30-17.00

Düzeltme: Mayýs bültenimizde bu sütunlarda duyurduðumuz
                  Salý Toplantýsý eðitimlerinde, üyemiz Metin Avcýoðlu'nun                                   
                  adý sehven Metin Avcý olarak yazýlmýþtýr. Düzeltiriz 
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Yaz aylarýnda sanatsýz kalmayýn  
Filmler haftada üç gün 

(Salý- Çarþamba- Perþembe) akþam  
21.15 seansýnda gösterilmektedir.

Bilgi Tel: 0232 444 86 66 / 123- 150
Adres: MMO Tepekule Kongre ve Sergi Merkezi      

Anadolu Cd. No: 40 Bayraklý – Ýzmir 
Programýn tamamý için :  

Katýlým halka açýk ve ücretsizdir. 

http://izmir.mmo.org.tr

“TEPEKULE'DE AÇIK HAVA SÝNEMASI KEYFÝNE DAVETLÝSÝNÝZ” 

Yönetmen : Ken Loach
Yapým : 2007, Ýspanya / 
Ýtalya / Ýngiltere / Almanya
Oyuncular : Kierston 
Wareing, Juliet Ellis, 
Leslaw Zurek, David 
Doyle, Joe Siffleet, Johnny 
Palmiero, Eddie Webber, 
Frank Gilhooley, Sheera 
Kavousian, Shadah 
Kavousian, Mahin 
Aminnia, Davoud 
Rastagou, Raymond 
Mearns, Maggie Russell, 
Colin Caughlin
Tür : Dram 
Süre: 96 dk

Ýngiltere'de yabancý iþçilere 
istihdam saðlayan bir 
kurumunda çalýþan Angie, iþ 
arkadaþlarýyla yaþadýðý bir 
tartýþmanýn ardýndan iþten 
çýkarýlýr. Dul olduðu ve çok 
yoðun çalýþtýðý için ilkokulda 
okumakta olan sorunlu oðlu 
Jamie'yi anne-babasýna 
emanet etmiþtir. Yine de 
hýrslý ve giriþken kiþiliði 
sayesinde ev arkadaþý ve en 
iyi dostu Rose ile birlikte 
kendi istihdam ajansýný 
kurmak için harekete geçer. 
Ama korsan olarak 
çalýþacaðý için vergi 
manevralarý yapmak, bu iþ 
ile uðraþan istihdam 
mafyasýyla ve iþ saðladýðý 
göçmen iþçilerin sorunlarýyla 
uðraþmak sanýldýðý kadar 
kolay olmayacaktýr.

Yönetmen :

 Yeþim Ustaoðlu

Yapým : 2008, 

Türkiye / Fransa / Belçika / 

Almanya Oyuncular : 

Osman Sonant (Mehmet) 

, 

Onur Ünsal (Murat) , 

Derya Alabora (Nesrin) , 

Tsilla Chelton (Nusret) , 

Nazmi Kýrýk (Hýrsýz) , 

Tayfun Bademsoy (Faruk) 

,Övül Avrýkan (Güzin)

Tür : Dram / Gizem / Yol 

Süre: 112 dk.

Karadeniz'de yaþayan 

annelerinin kaybolduðu 

haberini alan üç kardeþ, 

annelerini bulmak için 

apar topar yola düþerler. 

Bu yolculuk sýrasýnda 

birbirlerini aslýnda hiç 

tanýmadýklarýný fark

eden kardeþler, 

aralarýnda çýkan ciddi 

problemlerle de baþ 

etmek zorunda 

kalacaklardýr. Ve tüm 

gerçekler Pandora'nýn 

kutusu açýlmýþçasýna 

ortaya çýkacaktýr.

Yönetmen : Phyllida Lloyd 

Yapým 
:2008,ABD/Ýngiltere / 
Almanya 
Oyuncular:Amanda 
Seyfried (Sophie) , Stellan 
Skarsgård (Bill) , Pierce 
Brosnan (Sam Carmichael) 
, Colin Firth (Harry Bright) 
, Meryl Streep (Donna) , 
Julie Walters (Rosie) , 
Christine Baranski (Tanya)

Süre: 108 dk.
Tür : Müzikal / Komedi 

Romantik Babasýnýn 
kimliðini keþfetmeyi ümit 
eden genç bir kýz olan 
Sophie Sheridan'ýn öyküsü, 
ünlü pop grubu ABBA'nýn 
hit þarkýlarý eþliðinde 
anlatýlýr. Sophie Sheridan 
evlenme aþamasýna gelmiþ 
genç bir kýzdýr. Nikahtan 
bir gün öncesinde annesi 
Donna'nýn 20 yýl önce 
ziyaret ettiði Yunan 
adalarýnda yaþadýðý 
geçmiþinden üç erkek 
birden getirir. Baþrolünde 
14 kez Oscar adaylýðý elde 
eden ve iki kez Oscar 
kazanan efsanevi oyuncu 
Meryl Streep'in oynadýðý 
“Mamma Mia!”, Ýsveçli 
müzik grubu ABBA'nýn 
þarkýlarýný temel alan ayný 
adlý Broadway müzikalinin 
sinema film uyarlamasý. 

Yönetmen : Sergei Bodrov
Yapým : 2007, Moðolistan- 
Rusya-Kazakistan-Almanya 
Oyuncular /Seslendirenler : 
Tadanobu Asano, Aliya , Tegen 
Ao, Ying Bai, Khulan Chuluun, 
Bao Di, Bayertsetseg 
Erdenebat, Deng Ba Te Er
Tür: Drama/ Tarih
Süre : 120 dakika

ÝMoðol” üçlemesinin ilk filmi 
olan CENGÝZ HAN, genç 
Timuçin'in savaþarak 
esaretten kurtuluþunu ve 
dünyanýn yarýsýný ele geçiren 
uçsuz bucaksýz Moðol 
Ýmparatorluðu'nun 
kurucusu olan Cengiz Han 
ünvanýna sahip oluþunu 
konu alýyor. Esugei Kaðan 
dokuz yaþýndaki oðlu 
Timuçin ile Moðol 
bozkýrlarýnda Merkit boyuna 
gelin seçmeye giderler. 
Böylece Esugei Kaðan 
Merkitlerle yýllarca süren 
düþmanlýða bir son verip 
barýþ saðlayabilecektir. 
Ancak Timuçin yolda 
dinlenmek için durduklarý bir 
kabileden eþini seçer. Bu 
durum Merkitler ile 
yapýlacak barýþa engel olur. 
Geri dönerken düþmanlarý 
tarafýndan zehirlenen 
Esugei ölür ve dokuz 
yaþýndaki Timuçin kabilenin 
baþýna geçer. Timuçin ve 
ailesi geniþ bozkýrlarda 
göçebe hayatý yaþarlar, 
avlanarak yaþamlarýný 
sürdürürler. 

Yönetmen: Christophe  

Barratie                            

Yapým: 2004, Fransa

Oyuncular : Gérard 

Jugnot, François 

Berléand, Kad Merad, 

Jean-Paul Bonnaire, Marie 

Bunel

Tür : Drama, Komedi 

Süresi : 95 dakika

Klasik gitar sanatçýsý 

Christophe Barratier'ýn 

hem yönetmenliðini 

yaptýðý hem de 

senaryosunu yazdýðý Koro, 

çocukluk anýlarýyla 

yoðrulmuþ duygu dolu bir 

hikaye. 1949 yýlýnda, o 

sýralar iþsiz olan müzik 

öðretmeni Clément 

Mathieu problemli 

çocuklarýn devam ettiði bir 

okula gözetmen olarak 

alýnýr. Baskýcý bir tutum 

sergileyen okul müdürü 

Rachin çocuklarý hizaya 

getirmekte zorluk 

çekmektedir. Onlara 

þarkýlarýn gizemli 

dünyasýnýn kapýlarýný açan 

Mathieu hayatlarýný 

sonsuza dek 

deðiþtirecektir.

PANDORANIN KUTUSU 

23-24-25 Haziran 2009 

MAMMA MIA

7-8-9 Temmuz 2009

ÝÞTE ÖZGÜR DÜNYA CENGÝZ HAN KORO

30 Haziran-1-2 Temmuz 2009 14-15-16 Temmuz 2009 21-22-23 Temmuz

Tarih Film

23-24-25    Haziran    2009 

16-17-18    Haziran    2009 

PANDORANIN KUTUSU 

KARAMEL

30 Haz.1-2 Temmuz   2009 MAMMA MIA

7-8-9          Temmuz   2009 ÝÞTE ÖZGÜR DÜNYA 

CENGÝZ HAN

KORO

14-15-16    Temmuz   2009

21-22-23    Temmuz   2009

GÝTMEK

KALKÜTA'NIN ÇOCUKLARI

ULAK

BEÞÝRLE VALS

28-29-30    Temmuz   2009

11-12-13    Aðustos   2009

18-19-20    Aðustos   2009

GÖLGESÝZLER

LÝMON AÐACI

SONBAHAR

 

  
 8-9-10        Eylül         2009

25-26-27    Aðustos   2009

1-2-3          Eylül         2009

 4-5-6          Aðustos   2099
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IX. ULUSAL TESÝSAT MÜHENDÝSLÝÐÝ KONGRESÝNE  VE       

Makina Mühendisleri Odasý adýna Þubemiz Prof. Dr. Macit Toksoy (Teskon Yürütme Kur. Bþk.),  
tarafýndan düzenlenen IX. Ulusal Tesisat Murat Demirtaþ (SODEKS Fuarcýlýk), Emin 
Mühendisliði Kongresi ve TESKON+SODEX Koramaz (MMO Baþkaný) ve Mehmet Soðancý 
Fuarý 6-9 Mayýs 2009 tarihlerinde Tepekule (TMMOB Baþkaný) birer konuþma yaptýlar. Açýlýþa 
Kongre ve Sergi Merkezinde gerçekleþtirildi. ÝYTE Rektörü Prof. Dr. Zafer Ýlken ve Bayraklý 

Belediye Baþkaný Hasan Karabað ve TMMOB ÝKK Kongreyi 1367'si kayýtlý delege olmak üzere 
Sekreteri Ferdan Çiftçi, Meslek Odalarý Yöneticileri, 2800 mühendis ve ilgili izledi. TESKON + 
Üniversite temsilcileri, Ýl Genel Meclis Üyeleri ile SODEX Fuarýný ise 6500'ü aþkýn kiþi ziyaret 
500'e yakýn delege katýldý. etti. Ýzmir'de 1993 yýlýndan bu yana 
Açýlýþta kongreyi destekleyen ÝZTO Baþkaný Ekrem gerçekleþtirilen TESKON, krize raðmen baþarý 
Demirtaþ ve EBSO Temsilcisi Hüseyin Vahansever, çýtasýný yükseltti.
kongreye destek veren sektör derneklerinden MMO Tepekule Kongre ve Sergi Merkezinde 
Ergün Gök (Bacader), Dr. Celalettin Çelik düzenlenen organizasyona bu yýl 12 kurum ve 
(Dosider), Erdal Tekan (ESSÝAD), Mustafa 

kuruluþ 9 Üniversite destek verdi. Kongre 
Arslancan (ISKAV), Ersan Bakanay (ÝSKÝD), Bülent 

boyunca 45 oturumda 127 adet bildiri sunuldu. 
Hacýraifoðlu (POMSAD), Cafer Ünlü (TTMD) de 

Kongrede 5 sempozyum, 11 seminer, 15 kurs, 1 
birer konuþma yaptýlar. 

panel ve 3 sabah toplantýsý düzenlendi.

Kongreyi 1367'si kayýtlý delege olmak üzere, 
MMO Ýzmir Þubesi Yönetim Kurulu Baþkaný 2800'i aþkýn mühendis, mimar, teknik eleman ile 
Mehmet Özsakarya açýlýþ konuþmasýnda üniversite, meslek yüksek okulu ve meslek lisesi 
özetle þunlarý söyledi; öðrencisi izlerken, fuar 6500'i aþkýn kiþi 

tarafýndan ziyaret edildi. Kongre ile eþ zamanlý  “Ýzmir'de 1993 yýlýndan bu 
düzenlenen TESKON+SODEX Fuarýna ise, yana, 16 yýldýr 
sektörde ürün ve hizmet üreten temsilcilikleri ile düzenlediðimiz sekiz 
birlikte 152 kuruluþ katýldý. TESKON'a toplam 7594 
Kongre bünyesinde düzenlenen kayýtlý delege katýlmýþtýr. 
sempozyumlarda “Bina Fiziði”, “ Isýl Konfor”, Fuarý gezenler ve delege 
“Ýç Hava Kalitesi”,“Binalarda Enerji kaydý yaptýrmadan oturumlarý 

izleyenlerle birlikte bu sayý Performansý” ve “Soðutma Teknolojileri” 
100 bine yaklaþmaktadýr. Kongrelerde bu güne konularý ele alýndý. “Jeotermal Enerji” ve 
kadar toplam 426 bildiri sunulmuþtur. Bu “Doðal Gazda Enerji Performansý” baþlýklý iki 
bildirilerin yer aldýðý 10 cildi bulan kitap yayýn gün süren seminerler büyük ilgi gördü. 
dünyamýza kazandýrýlmýþtýr. Teskon bu Kongre Gýrnata Grubu tarafýndan 
rakamlardan da anlaþýlacaðý üzere ülkemizde tam seslendirilen “Sulh Namesi” adlý Azeri 
bir bilgi ve teknoloji platformu yaratmýþ ve Türküsü ile baþladý. Kongrenin açýlýþýnda 
sektörün öncüsü olmuþtur. Mehmet Özsakarya (MMO Ýzmir Þb. Baþkaný), 

KONGRE AÇILIÞ KONUÞMALARI 

Ekonomik krize 
karþýn kongre 
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gösterilen 

yoðun ilgi, 
TESKON 
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duyulan güveni 

ortaya 
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geleceðe dair 
umudu ve 
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Bu potansiyel deðerlendirildiðinde enerji Honnover Messe SODEKS Fuarcýlýk Yine resmi rakamlara göre ülkemizdeki 
maliyetimizin düþürülmesi yaný sýra fosil Yönetim Kurulu Baþkaný Murat binalarýn %90'nýnda izolasyon 
yakýtlarýn çevre ve insan saðlýðýna verdiði Demirtaþ ise özetle þunlarý söyledi; bulunmaktadýr. Binalarda birim 
zararlar en az düzeye indirilebilecektir. metrekaresi için harcadýðýmýz enerji “Uzmanlýk 
Diðer yandan tasarruf edilen izolasyona önem veren ülkelerin dünya alanýnda çok 
kaynaklarla yapýlabilecek yatýrýmlarla on ortalamasýna göre 4 kat üzerindedir. Bu deðerli kongreler 
binlerce insanýmýza yeni iþ olanaklarý gerçek bize, ülkemizin ne kadar korkunç düzenleyen 
yaratýlabilecektir.” bir enerji israfý içinde olduðunu Makina 

göstermektedir.Kongre Yürütme Kurulu Baþkaný Mühendisleri 
Prof. Dr. Macit Toksoy ise TESKON Odasý ile ÝZTO Yönetim Kurulu Baþkaný     
2009 programýný anlattýðý alanýnda Ekrem Demirtaþ 
konuþmasýnda þunlarý vurguladý; dünyanýn sayýlý 

firmalarýndan 
olan Hannover Messe SODEX, Ulusal 
Tesisat Mühendisliði Kongresin çatýsý 
altýnda buluþarak TESKON+SODEX 
Fuarýnýn düzenlenmesini saðladýlar. 
Dünya enerji sektöründe yaþanan 
geliþmeler sonunda ülkemizde de Enerji 
Verimliliði Yasasý ve Yönetmelik 
yayýnlanmýþtýr. Bu yasal düzenlemelerin 
sektörümüze ve sektör çalýþanlarýna 
önemli sorumluluklar ve açýlýmlar böylesi bir kongreyi Ýzmir'de 16 yýldýr 

“38 bildiriyle 1993'te birincisi getireceði açýktýr. Ýzmir her zaman hem baþarýyla yaþattýðý için Makina 
gerçekleþtirilen Ulusal Tesisat üretici hem kullanýcý olarak Mühendisleri Odasýna teþekkür etti. 
Mühendisliði Kongresi her yenisinde sektörümüzün kalbinin attýðý kent Odanýn kongre organizasyonlarý ile 
geliþerek, binalarýn konfor ve güvenlik olmuþtur. Fuarýmýzýn, sektörün bilgi birlikte Tepekule Kongre Merkezinin de 
þartlarýný oluþturan mühendislerin platformunda  her zaman önemli yeri Ýzmir'in fuarlar ve kongreler kenti olma 
meslek fonksiyonlarýnýn  tüm olmuþtur. Bu rolünün gelecekte de hedefine önemli katkýlar yaptýðýný 
özelliklerine sahip olmuþtur. Teskon sürmesini diliyoruz. Kongrenin büyük bir söyledi. 
2009 þemsiyesi altýnda 8 teknolojik çabayla gerçekleþtirildiðini biliyor ve Tesisat konusunun yaþamsal öneme 
araþtýrma oturumu, 5 sempozyum, 11 baþta Macit Toksoy Hocamýz olmak sahip olduðunu yalnýzca konut alanýnda 
seminer, 15 kurs, bir sabah toplantýsý, 1 üzere emeði geçen herkese teþekkür deðil, saðlýktan kimyaya, savunma 
panel ve bir özel toplantý yapýlacaktýr. ediyorum.” sanayine kadar son derece önemli. Tüm 
Sunulacak 127 bildirinin dördü yabancý EBSO Temsilcisi Hüseyin Vatansever bu nedenlerden dolayý hem kongreye 
uzmanlar tarafýndan hazýrlanmýþtýr. ise þunlarý dile getirdi;                           hem de sergiye destek verdik. 
Bu yýlki tema olan “binalarda enerji Odamýzýn 20'ye yakýn üyesi fuarda stand 
performansý” konusu, yakýn zamanda açtý. Biz de destek verdik. Fuarlar hem 
tesisat mühendislerinin önemli bir sektörlere hem kentimize önemli 
çalýþma alaný olacaktýr. Küresel ýsýnmaya katkýlarý   olduðunu düþüyorum.               
karþý yapýlan çalýþmalarýn uygulama 

Hem kongreyi hem de fuarý düzenleyen sahasý da bu alanda yer almaktadýr. AB 
kuruluþlara teþekkür etti.   ülkelerinde enerji tüketiminde konutsal 
Kongreyi destekleyen sektör ve binalarda kullanýlan enerjinin payý 
dernekleri adýna konuþmalarda söz toplam % 40'týr. AB, bu önemli payýn 
alan temsilciler ise özetle þunlarý düþürülmesine yönelik 14 direktif 
ifade ettiler; BACADER adýna YK çýkarmýþtýr. Ülkemizde de 2007 yýlýnda 
Baþkaný Ergün Gök konuþmasýnda, Enerji Verimliliði Yasasý çýkarýlmýþ ve 2008 “TESKON, her kongre sonrasýnda önemli 

Aralýk ayýnda yayýnlanan “Binalarda analizlerin yapýldýðý bir kongre olmasý 
enerji verimliliði yönetmeliði” ise nedeniyle tarafýmýzca 
2009 Aralýk ayýnda yürürlüðe girecektir. taktirle karþýlanmaktadýr. Bu yýl kongre 
Bu uygulamanýn baþlamasýndan hemen için çok yerinde bir tema seçilmiþtir. 
önceye denk gelen Kongremizde, Resmi verilere göre 2007 yýlý enerji 
binalarda enerji performansýyla ilgili 10 tüketiminin faturasý 45 milyar dolardýr. 
bildirinin yer aldýðý bir sempozyum Yýllýk bütçesini 4/1'ridir. Enerjinin bu 
düzenlenmiþtir. Tema doðrultusunda þekilde tasarruf edilmeden kullanýlmaya 
“Türkiye'de Enerji ve Geleceði, Enerji devam edilmesi halinde 2020 yýlýnda bu 
Verimliliði Yasa ve Yönetmelikleri” paneli fatura yýllýk 130 milyar dolara ulaþacaktýr. 

sektöre katkýlarýndan dolayý TESKON'a yapýlacaktýr. Umuyorum ki dünyada Enerjiyi elde ettiðimiz kaynaklarýn 
emeði geçen herkese teþekkür ederek karbondioksit karnesi almak zorunda yaklaþýk % 70'inde dýþa baðýmlýyýz. 
þunlarý söyledi; “Baca sistemlerinin insan kalmadan, enerji tasarrufu ve kullanýmý Kullanýlan enerjinin yaklaþýk yarý ise 
ve çevre sistemlerine uygun konusunda gerek meslek gerek günlük binalarýn kullanýlmasý, ýsýtýlmasý, 
tasarlanmasý için çalýþmalar yapýyoruz. yaþamýmýzda duyarlýlýk gösteririz ve soðutulmasý ve sýcak su tüketiminde 
AB'de baca ile ilgili tüm standartlarýn küresel ýsýnma açýsýndan dünyamýz için kullanýlmaktadýr. Yani 22,5 milyar dolar 
hazýrlanmasýnda söz sahibi olan daha güvenli bir gelecek oluþur.” gibi bir bedeli bu amaçla harcamaktayýz. 



15 haziran 2009mmo izmir þube 

platformda da ülkemizi temsil ediyoruz. ISKAV YK Baþkaný Mustafa Arslancan alanýnda çalýþan mühendislerinin bir 
Türkiye'de de baca standartlarý ise þunlarý kuruluþudur. TTMD 1992 yýlýnda kurul-
uygulanmalý ve mutlaka denetimleri söyledi; “Ýki muþ bir dernektir. Þemsiyemiz Makina 
yapýlmalýdýr. Baca gazý zehirlenmeleri dönemdir Mühendisleri Odasýdýr. Kurulduðunda 
ülkemizde bildiðiniz gibi çok sýk TESKON'a vakýf TTMD'nin ilk hedefi bilgi paylaþýmýydý. 
yaþanmaktadýr. Bu nedenle ülkemizde yönetim kurulu Bugün artýk bilgi üreten bir dernek hali-
bu konunun ciddiyetle ele alýnmasýný ve üyesi olarak ne gelmiþtir. Geçtiðimiz yýl bir AR-GE 
baca konusunun bir uzmanlýk konusu katý-lýyorum. Bu fonu oluþturduk. 8 Ar-Ge projesini des-
olduðunun kabul edilmesini istiyoruz.”                          kon-grenin tekliyoruz. Sonuçlarýný önümüzdeki 

uluslar-arasý günlerde alacaðýz. Tesisat konusunda bir DOSÝDER YK Baþkaný Celalettin Çelik 
deðerde önem- bilgi bankasý oluþturma çalýþmalarýna 

sendiðini görmekten ve bu platformu baþladýk. Böylece bilgiler herkesin eriþebi-
destekle-mekten büyük mutlu-luk leceði bir noktada toplanacaktýr.  Sana-
duyuyorum. Kongreyi destekle-yen tüm yide profesyonel tesisat uzmanlýðý alma 
sektör der-nekleri ve bazý üniver-siteler bilincini destekleyen çalýþmalar yapa-
vakfýmýzýn üyesidir. Vakfýmýzýn der- caðýz. Derneðimiz bu yýl Klima-Med 
neklerden farklý olarak eðitim gibi ulvi bir Kongresine resmen davet edilmiþtir. Biz 
görevi daha var-dýr. Özellikle de eðitim- de bundan sonra beþ Akdeniz ülkesin-
cilerin eðitimi üze-rinde durmaktayýz. den biri olarak bu kongrelere katýlacaðýz 
Özellikle meslek yük-sek okullarý ve ve bu kongre ülkemizde de yapýlacaktýr. 
teknik liselerde eðitimcinin bilgilerini 2010 yýlý Mayýs ayýnda da sürekli tesisat 
geliþtirme ve sanayiyi tanýmala-rýna konuþacaðýz. Uluslararasý Tesisat Sem-ise dernek amaçlarýný ve tarihçesini 
destek veriyo-ruz. MMO ile de iliþki- pozyumu ve Dünya Klima 2010 Kongre-anlatarak özetle þunlarý dile getirdi; 
lerimizi daha da geliþtirmek istiyoruz.”          s i n  i   v e    S  O   D   E  X    F  uarý gelecek yýl Mayýs “DOSÝDER 16 yýldýr tüketiciyi 

ayýnda gerçekleþtirilecektir. Buradan tüm ÝSKÝD YK Baþkan yardýmcýsý               bilinçlendirme, konfor ve verimliliði 
sektörü ve delegelerimizi davet artýrma konularýnda yoðun çalýþmalar 
ediyoruz.” yapmaktadýr. Sektör düzenleme ve 
POMSAD YK Baþkaný                        mevzuat çalýþmalarýna katký vermeye 

özen göstermekteyiz. Resmi kuruluþlarla 
ve gaz þirketleriyle ortak çalýþmalar 
yapýyoruz. Sektörümüzün geniþ katýlýmlý 
bir platformu olan TESKON bu yýl çok 
zengin bir içeriðe sahip. Ana konunun 
enerji performansý olarak seçilmesi ise 
bize göre çok doðru bir seçim olmuþtur. Ersan Bakanay 
Ekonomik krize raðmen firmalarýn 

konuþmasýnda þöyle dedi; “Uluslar arasý yoðun ilgisini ise TESKON'a duyulan 
rekabet için þart olan AR-GE ve enerji güvenin bir göstergesi olarak 
verimliliði yýllardýr derneðimizin günde-algýlýyoruz.”       Bülent Hacýraifoðlu mindedir. Ayrýca bu kongrede seminer 

ESSÝAD Genel Sekreteri                  konularýnýn içinde yer alan hijyen ve konuþmasýnda þunlarý dile getirdi; 
Hakan Semerci                                        iklimlendirme konusunda derneðimiz “TESKON hakikaten Ýzmir'in yüz aký 

2009 yýlýnýn baþýnda bir kitapçýk çýkartmýþ haline gelmiþtir. 1997 yýlýndan bu yana, 
ve tüm saðlýk kuruluþlarýna daðýtmýþtýr. pompa ve vana sektöründe üretim, 
Kongre iç hava kalitesinden deprem kalite, verimlilik konularýnda çalýþma 
korunmasýna kadar çok zengin konularý yapan POMSAD bugün 36 firma ve 57 
kapsýyor. Bundan büyük mutluluk duyu- üyeden oluþan bir dernek haline 
yorum. Hepsi birbirinden deðerli bilim gelmiþtir. Gerek düþük kaliteli ithalat,0 
insaný ve sektör mensuplarýmýzýn su- gerek merdiven altý üretim 
numlarýna katýlmak çok zevkli olacaktýr.”  sektörümüzde haksýz rekabete yol 

açmakta ve geliþmesine engel 
olmaktadýr. Bu durumun yaptýðý fiyat 
baskýsý nedeniyle         AR-GE ve yeni 

ise özetle þunlarý ifade etti; “Ekonomik yatýrým   yapamamakta, kendini 
krizin aðýr koþullarýna karþýn kongrenin geliþtirememekte ve yurt dýþýna 
gördüðü ilgi gelecek beklentisi açýsýndan açýlamamaktadýr.
bize moral ve sevinç vermektedir. Bu 

Bunun sonucu olarak ülkemiz pompa ve 
türden organizasyonlar geleceðin 

vana sektöründe ithalatçý ülke 
konuþulduðu platformlar olarak çok 

konumundadýr. Dýþ ticaret verileri de 
önemlidir. Ýkinci soðutma teknolojileri 

bunu kanýtlamaktadýr. 2008 yýlýnda 
sempozyumun yapýlmasýný da sevinçle 

TTMD YK Baþkaný Cafer Ünlü ülkemiz 208 milyon dolarlýk pompa, ve 
karþýlýyoruz.  TESKON kapsamýnda 

308 milyon dolarlýk vana ihraç etmesine baþta Makina Mühendisleri Odasý olmak gerçekleþen SODEX katýlýmýn yüksekliði 
karþýn, 717 milyon dolarlýk pompa ve       üzere TESKON'a emek veren tüm kiþi ve de ayrý bir moral vermektedir. Bu ilgi 
742 milyon dolarlýk vana ithal etmiþtir. Bu kuruluþlara teþekkür ederek baþladýðý ko-TESKON'a duyulan güveni de bir kez 
kabul edilebilir bir durum deðildir. Yerli nuþmasýnda özetle þunlarý dile getirdi; daha ortaya koymuþtur.                      
üretim mutlaka teþvik edilmeli ve haksýz “TTMD tesisat mühendisliði uzmanlýk 
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TESKON 2009'DAN ANA BAÞLIKLAR 

Kongrenin ana temasý olan “Binalarda Enerji Kongrede ayrýca “Yüksek Yapýlar”,  “Yaðýþýn 
Toplanmasý ile Gri Atýk Suyun Performansý” ülkemizde ilk kez TESKON'da kapsamlý 
Deðerlendirilmesindeki Temel Planlamalar”, þekilde ele alýnmýþ oldu. Enerji verimliliði ve enerji 
“Hastanelerde Ýklimlendirme ve Havalandýrma”, performansý kavramlarýyla yeni tanýþan ülkemiz için 
“Soðutma Suyu ve Ters Ozmoz Tekniði”, “Bina TESKON platformu, bu alanda yapýlacak çalýþmalara 
Otomasyon Yönetim Sistemleri - Deðiþen Enerji saðlýklý önerilerin oluþturulduðu üretken bir 
Politikalarýna Yönelik Uygulama Teknikleri ve organizasyon olarak gerçekleþti. 
Zorunluluklarý”, “Yeþil Bina”,  “Pompalar ve Sistem 

Ülkemiz, “binalarda enerji performansý” alanýnda hem Verimliliði”, “Tesisatlarda Su Darbeleri ve Boru 
teknik hem yasal düzenlemelerin henüz çok baþýnda Hatlarý” gibi yeni bilgi ve teknoloji alanlarý da ele alýndý. 
bulunuyor. Kongre katýlýmcýlarý bu yeni konuda Bu alanlarda multi-disipliner çalýþmanýn önemine güçlü 
önümüzdeki yýllarda mühendislerin ve mimarlarýn bir vurgunun yapýldýðý kongrede, mühendis, mimar 
önüne çýkacak konularý ve olasý sorunlarý masaya þehir plancýlarý ve saðlýk uzmanlarýnýn ortak çalýþma 
yatýrarak ilgili tüm taraflarla tartýþýlmasýný saðladý. yöntemleri araþtýrýldý. 

IX. Ulusal Tesisat Mühendisliði Kongresi-teskon 2009, 
kapsamýnda  düzenlenen 15 kursta “Temel Sýhhi 
Tesisat Teknolojisi”, “Yangýn Söndürme Sistemleri”, 
“Nemlendirme Teknolojisi ve Uygulamalar”, 
“Ýklimlendirmenin Temel Prensipleri ve Ýç Hava 
Kalitesi”, “Sanayide Enerji Tasarrufu Yöntemleri”, 
“Pompa Dizayný”, “Kalorifer Tesisatý Hesabý ve 
Uygulamalý Örnek”, “Doðal Gaz Uygulamalarý”, 
“Temel ve Uygulamalý Psikrometri”, “Þantiye 
Kuruluþu”, “Test Yýkama ve Devreye Alma 
Ýþlemleri” ve “Kurutmanýn Temelleri ve Endüstriyel 
Kurutucular” konularý ele alýnmýþtýr. Uygulamadan 
gelen uzmanlarca verilen kurslar katýlýmcýlarýn büyük 
ilgisini çekmiþtir. 

TESKON kapsamýnda düzenlenmesi geleneksel hale 
gelen sabah kahvaltýsý toplantýlarý, konuk uzmanlarýn 
aktif görüþ alýþveriþinde bulunduklarý ve sonuçlarý 
tutanaklaþtýrýlan düþünce platformlarý olarak gerçekleþti.   
Sabah toplantýlarýnýn ilkinde “Binalarda Enerji 
Performansý Üzerine Yasal Düzenlemeler” baþlýðý 
altýnda ilgili konular ve olasý iþbirlikleri tartýþýldý. Ýkinci 
toplantýnýn konusu ise “Kamu Yatýrýmlarýnda 
Projelendirme, Uygulama, Ýþletmeye Alma, Ýþletme 
Sorunlarý ve Öneriler” adýyla gerçekleþtirildi. “Clima 
2010” organizasyonunun ele alýndýðý son toplantý ise 
dernekler ve meslek Odamýz  arasýndaki iþbirliðini 
geliþtirici bir izlekte tamamlandý.  Bu toplantýlara 
TESKON Düzenleme, Yürütme ve Danýþmanlar Kurulu 
Üyeleri, Yazar, Panel ve Oturum yöneticileri ile sektör 
dernekleri temsilcileri etkin olarak katýldýlar. 

Ana tema “Binalarda Enerji Performansý”

Uygulamaya dönük zengin kurs programý

Kongrenin düþünce platformu   
sabah toplantýlarý 
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Tesisat Mühendisliði 
Sektöründe 16 yýldýr bilgi ve 
teknoloji platformu olan 
TESKON, teknik yayýn 
dünyasýna bir “ilk kitap” daha 
kazandýrdý. Kongre 
kapsamýnda “Hastanelerde 
Ýklimlendirme ve 
Havalandýrma” seminerini 
sunan ekip, seminer 
öncesinde titiz bir çalýþmayla 
“Hastane Hijyenik 
Alanlarýnýn Klima ve 

Havalandýrma Proje Hazýrlama Esaslarý, Teslim Alma 
ve Periyodik Bakým Kitabý”nýn Makina Mühendisleri 
Odasý yayýný olarak basýlmasýný saðladý. 

MMO Ýzmir Þubesinin Hijyenik Klima ve 
Havalandýrma Komisyonu ile TTMD Ýzmir Ýl 
Temsilciliði Hijyenik Klima ve Havalandýrma Alt 
Komisyonunun ortak çalýþmalarýyla hazýrlanan kitap, 
henüz bu konuda hiçbir basýlý yayýnýn bulunmadýðý 
ülkemizde önemli bir boþluðu doldurmak üzere ilk adýmýn 
atýlmasýný da saðladý. MMO adýna Ýzmir Þubesince 
TESKON kapsamýnda basýmý yapýlan “Hastane Hijyenik 
Alanlarýnýn Klima ve Havalandýrma Proje Hazýrlama 
Esaslarý, Teslim Alma ve  Periyodik Bakým Kitabý” 
Kongrede delegelere sunuldu.

 MMO Ýzmir Þubesi Hijyenik Klima ve Havalandýrma 
Komisyonu ile TTMD Ýzmir Ýl Temsilciliði Hijyenik 
Klima ve Havalandýrma Alt Komisyonuna  teþekkür 
ediyoruz.

TESKON, 
teknik yayýn dünyasýna 
bir “ilk kitap” daha kazandýrdý

Kongre seminerleri büyük ilgi gördü

ENDÜSTRÝ-ÝÞLETME MÜHENDÝSLERÝ 
ÜYELERÝMÝZE YÖNELÝK YATIRIM HÝZMETLERÝ 

YÖNETÝMÝ EÐÝTÝMÝ' NE ÖN KAYITLAR 
BAÞLADI

21 Þubat 2008 tarihli Resmi Gazetede yayýnlanarak yürürlüðe 
giren “TMMOB Makina Mühendisleri Odasý Yatýrým Hizmetleri 
Yönetimi Mühendis Yetkilendirme Yönetmeliði” kapsamýnda 
düzenlenen Yatýrým Hizmetleri Yönetimi Mühendis 
Yetkilendirme Eðitimi Ýzmir Þubemizde açýlacaktýr. Eðitim 
sonrasýnda yapýlacak sýnavda baþarýlý olan Endüstri ve Ýþletme 
Mühendisi üyelerimize Yatýrým Hizmetleri Yönetimi Mühendis 
Yetki Belgesi verilecektir. Tüm Endüstri ve Ýþletme Mühendisi 
üyelerimizi eðitimlere katýlýp yetki alanlarýmýza sahip çýkmaya 
çaðýrýyoruz. Ön kayýt için 4448666/132 - 139 dahili telefon 
hattýný arayýnýz.

SEKTÖREL BÝLGÝ ANKETÝ HAKKINDA DUYURU 

Þubemizin AB Teknik Mevzuatý ve Meslek Alanýmýzýn 
Düzenlenmesi Komisyonu, AB mevzuatýna uyum 
çalýþmalarý çerçevesinde bölgemizdeki KOBÝ'lerin 

ihtiyaçlarýný belirlemek amacýyla üyelerimize yönelik bir 
“Sektörel Bilgi Anketi” anketi düzenlemiþtir. 

Üyelerimize e-posta aracýlýðýyla ulaþtýrýlacak bu anketi 
doldurarak en geç 30 Haziran 2009 tarihine kadar 

Þubemize ulaþtýrýlmasý gerekmektedir. 
Anket sonuçlarýna göre Þube etkinliklerimizin üyelerimize 

daha yararlý kýlýnmasý yönünde çalýþmalar yapýlmasý 
planlanmaktadýr. 

Üyelerimizin e-posta yoluyla gönderilen anketimizi 
doldurarak 30 Haziran 2009 tarihine kadar aþaðýdaki 

adrese göndermelerini rica ediyoruz. 

Þube Yönetim Kurulu
e-posta : bim-izmir@mmo.org.tr 

                             Tel :  0232 444 86 66 / 120 Ferda Yamanlar
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TESKON 2009'un kokteylleri kongre akþamlarýna renk kattý 
giden delegeler canlý müzik 
eþliðinde eðlendiler. 600 kadar 
delegenin katýlýmýyla 
gerçekleþen kokteylde ev 
sahipliði ÝYTE Rektörü Prof. Dr. 
Zafer yaptý. 

Kongre'nin ikinci akþamý Isýsan 
tarafýndan düzenlenen kokteyl 
Bosch Termoteknik'in Manisa 
Sanayi Bölgesinde bulunan 
fabrikasýnda gerçekleþti. 
Delegeler fabrika gezisinin 
ardýndan bahçede aðýrlandýlar. 
Gecede Bosch Termoteknik 
San.ve Tic. A.Þ. Genel Müdürü 
Peter Richter ve Bosch 
Termoteknik Ortadoðu 
Satýþlardan Sorumlu Isýsan 
Yönetim Kurulu Üyesi Selman 
Tarmur devetlilere teþekkür 
ederek IX. Ulusal Tesisat 
Mühendisliði Kongresine katký 
koymaktan mutluluk 
duyduklarýný ifade ettiler.

IX. Ulusal Tesisat Mühendisliði 
Kongresi kapsamýnda Ýpragaz 
sponsorluðunda 8 Mayýs'ta 
düzenlenen kokteyl, delegelerin 
yoðun katýlýmýyla Tepekule 
Kongre ve Sergi Merkezi 
Kordelya Salonunda gerçekleþti.

Kokteylde yine Ýpragaz 
sponsorluðunda gerçekleþen 
“Okullarda ve Evlerde Enerjinin 
Verimli Kullanýmý” konulu 
Liselerarasý proje yarýþmasýnýn 
ödül töreni düzenlendi. 
Yarýþmada Nene Hatun Kýz 
Teknik Anadolu Meslek ve Kýz 
Meslek Lisesi'nden Tuðrul 
Günay, “Manyetik Kapý” adlý 
eseri ve Ödemiþ Anadolu Ticaret 
Meslek Lisesi ve Ticaret Meslek 
Lisesi'nden Seçil Uðraþ, Özlem 
Özçimen, Kadriye Seran, Hülya 
Yýlmaz “Otomatik Gece 
Lambasý” eserleriyle mansiyona 
deðer görülürken; Fatma Saygýn 
Anadolu Lisesi'nden Volkan 
Deniz Damar ve Miraç Efe Ezber 
“Konutlarda Stand By 
Konumunda Bulunan veya 
Unutulan Cihazlarda Elektrik 
Tasarrufu Saðlamak” adlý eseriyle 
üçüncü oldu. Sunumunu Prof. 

Teskon 2009'un Alarko'nun sponsorluðunda ilk Dr. Macit Toksoy'un yaptýðý 
akþam düzenlenen kokteyli Ýzmir Yüksek törende öðrencilerin ödüllerini CHP Ýzmir 
Teknoloji Enstütüsü yerleþkesinde gerçekleþti. Milletvekili Selçuk Ayhan, MMO Yönetim Kurulu 
Kongre sonrasýnda Tepekule Kongre ve Sergi Baþkan Vekili Þuayip Yalman, Ýpragaz Genel 
Merkezi'nden hareket eden araçlarla Urla - Müdür Yardýmcýsý Eyüp Aratay ve MMO Ýzmir 
Gülbahçe'de bulunan ÝYTE kokteyl alanýna Þube Baþkaný Mehmet Özsakarya verdi.

IX. Ulusal Tesisat 
Mühendisliði 

Kongresi 
kapsamýnda 

Alarko, Isýsan ve 
Ýpragaz 

firmalarýnýn 
sponsorluðunda 

düzenlenen 
kokteyller 

yoðun kongre 
programý 

sonrasýnda 
delegelere 

keyifli anlar 
yaþattý. 

Teskon 
kapsamýnda 
düzenlenen 
Liseler Arasý 

Enerji Verimliliði 
Proje Yarýþmasý 

ödül töreni 
Ýpragaz 

sponsorluðunda 
üçüncü gün 
düzenlenen 

kokteylde 
gerçekleþtirildi.

ÝYTE Kokteyl

Bosch Kokteyl

Ýpragaz Kokteyl

Ödül Töreni
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Katýlýmcýlar TESKON + SODEX Fuarýndan mutlu ayrýldýlar

Ülkemizdeki etkisi  yoðun olarak 
yaþanan ekonomik krize karþýn 
TESKON+SODEX Fuarýna katýlým 
yüksek düzeyde gerçekleþti. Teskon 
firma portfötyünün zenginleþtiði 
görüldü. Fuara katýlan firmalarýn 
yöneticilerinin ve temsilcilerinin ortak 
olarak dile getirdikleri görüþ ise;  
TESKON'a katýlmanýn ticari bir faaliyet 
deðil, sektör misyonu olarak 
deðerlendirdikleri yönündeydi. 
Sektörün en büyük bilgi platformuna 
katýlmayý görev kabul ettiklerini ifade 
eden firma yetkilileri, bu yýlki delege 
katýlýmýnýn da Kongre program 
içeriðinin de çok tatminkar olduðunu 
söylediler. Krizde beklentilerinin çok 
üzerinde baþarýyla organize olmuþ bir 
kongre ve fuar yaþadýklarýný ifade 
eden firma temsilcileri, bu nedenle 
hem Makina Mühendisleri Odasýný, 
hem de Fuar firmasý Mannover 
M e s s e  S O D E X ' i  k u t l a d ý l a r.  
TESKON+SODEX Fuarýna 7500 m2 
sergi alanýnda temsilcilikleriyle birlikte 
152 firma, kurum ve kuruluþ yer aldý. 
Hannover Messe SODEX A.Þ. 
Yönetim Kurulu Baþkaný Murat 
Demirtaþ, TESKON'un sürekli üreten 
ve geliþen bir platform olarak Ýzmir'de 
önümüzdeki yýllarda da baþarýyla 
devam edeceðine inandýðýný, bunun 
iç in  destek  vermeye devam 
edeceklerini söyledi. 

SODEX+2 0 0 9st kone
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16. yýlýný dolduran IX. Ulusal Tesisat Mühendisliði alýnmýþtýr.
Kongresi  6-9 Mayýs 2009 tarihleri arasýnda Makina IX. Ulusal Tesisat Mühendisliði Kongresi-teskon 2009, 
Mühendisleri Odasý adýna Ýzmir Þubesi yürütücülüðünde kapsamýnda  düzenlenen 15 kursta “Temel Sýhhi 
Ýzmir'de düzenlenmiþtir. Kongre ile birlikte paralel Tesisat Teknolojisi”, “Yangýn Söndürme Sistemleri”, 
tasarlanan TESKON+SODEX fuarý da  Hannover “Nemlendirme Teknolojisi ve Uygulamalar”, 
Messe Sodeks Fuarcýlýk A.Þ. tarafýndan ayný tarihlerde “Ýklimlendirmenin Temel Prensipleri ve Ýç Hava 
gerçekleþtirilmiþtir. Kongre ve fuar etkinliklerinin tamamý Kalitesi”, “Sanayide Enerji Tasarrufu Yöntemleri”, 
MMO Tepekule Kongre ve Sergi Merkezi'nde bulunan 9 “Pompa Dizayný”, “Kalorifer Tesisatý Hesabý ve 

2salon ve 1600 m  'lik fuar alanýnda gerçekleþtirilmiþtir. Uygulamalý Örnek”, “Doðal Gaz Uygulamalarý”, 
Kongre 12 kurum ve kuruluþ 9 Üniversite tarafýndan “Temel ve Uygulamalý Psikrometri”, “Þantiye 
desteklenmiþ olup, kongre boyunca toplam 45 Kuruluþu”, “Test Yýkama ve Devreye Alma Ýþlemleri” 
oturumda 127 adet bildiri sunulmuþtur. Kongre sýrsýnda ve “Kurutmanýn Temelleri ve Endüstriyel 
toplam 5 sempozyum, 11 seminer, 15 kurs, 1 panel ve Kurutucular” konularý ele alýnmýþtýr. 
3 sabah toplantýsý gerçekleþtirilmiþtir. Kongre ile paralel 

Kongrede gerçekleþtirilen tek panelde ise, ülke 
düzenlenen TESKON+SODEX Fuarýna ise, sektörde 

gündeminde önemli bir yer tutan, “Türkiye'de Enerji 
ürün ve hizmet üreten temsilcilikleri ile birlikte 152 

ve geleceði, Enerji verimliliði Yasa ve 
kuruluþ katýlmýþtýr. Kongreyi 1367'si kayýtlý delege olmak 

Yönetmelikleri” baþlýðýnda ilgili konular ayrýntýlarý ile  
üzere, 2800'i aþkýn mühendis, mimar, teknik eleman ile 

bakanlýk, oda, üniversite ve sektör temsilcileri 
üniversite, meslek yüksek okulu ve meslek lisesi 

paydaþlarýnca tartýþýlmýþ olup somut  görüþ ve öneriler 
öðrencisi izlerken, fuar 6500'i aþkýn kiþi tarafýndan üretilmiþtir.
ziyaret edilmiþtir.

Kongre kapsamýnda düzenlenmesi geleneksel hale 
Sunum, tartýþma ve eðitim platformlarý þeklinde gelen sabah kahvaltýsý toplantýlarýnýn ilkinde “Binalarda 
tasarlanan oturumlarda, tesisat mühendisliði alanýndaki 

Enerji Performansý Üzerine Yasal Düzenlemeler” 
temel bilimsel, teknolojik geliþmeler ile AR-GE 

baþlýðý altýnda ilgili konular ve olasý iþbirlikleri tartýþýlýrken; 
kapsamýnda sektörde yapýlan çalýþmalarýn tanýtýldýðý, 

ikincisinde ise, “Kamu Yatýrýmlarýnda Projelendirme, 
sektörel bilgi ve deneyimlerin paylaþýldýðý bildiriler 

Uygulama, Ýþletmeye Alma, Ýþletme Sorunlarý ve 
sunulmuþtur. Temel araþtýrma oturumlarýnda tesisat 

Öneriler” adýyla yapýlmýþtýr. Sabah toplantýlarýnýn 
mühendisliði veya ilgili alanlarda uluslararasý ölçekte 

üçüncüsünde “Rehva-Clima 2010”konusu ele 
yenilik getiren teorik veya deneysel özgün araþtýrma 

alýnmýþtýr. Bu toplantýlara baþta Kongremizin 
sonuçlarý sunulurken,  teknolojik araþtýrma oturumlarý ile 

Düzenleme, Yürütme ve  Danýþmanlar Kurulu Üyeleri 
sempozyumlarda yine uluslararasý ölçekte   yapýlmýþ 

olmak üzere, Panel Yöneticilerimiz, Oturum 
araþtýrmalar sunulmuþtur. Sempozyum konu 

Baþkanlarýmýz ile sektör dernekleri temsilcileri etkin bir 
baþlýklarýmýz  “Bina Fiziði”, “ Isýl Konfor”, “Ýç Hava 

katýlým gerçekleþtirmiþlerdir.
Kalitesi “,“Binalarda Enerji Performansý” ve 
“Soðutma teknolojileri”dir.

Ülkemizde ve özellikle Ege Bölgesi'nde zengin bir 
potansiyele sahip olan jeotermal enerji konusunda 
ayrýca “Jeotermal Enerji” baþlýklý üç gün süren bir 

? 5627 sayýlý Enerji Verimliliði Kanunu yürürlüðe girmesi seminer düzenlenmiþ olup bu kapsamda 23 bildiri 
ve buna baðlý olarak yürütülen ikincil mevzuat sunulmuþtur. Kongremizde Ýzmir'e  yeni gelen doðal gaz 
çalýþmalarý katýlýmcýlar tarafýndan olumlu olarak ile ilgili de “Doðal Gazda Enerji performansý” 
deðerlendirilmiþtir. Enerji verimliliði mevzuatýna iliþkin semineri düzenlenmiþ olup, bu kapsamda da  13 bildiri 
olarak;sunulmuþtur.Yukarýda belirtilen ve kongre boyunca 
? Enerji verimliliði mevzuatý hazýrlýk çalýþmalarý sýrasýnda süren seminerlere ilaveten, daha küçük zaman 
ilgili bakanlýklarýn meslek odalarý ve sektör temsilcileri ile dilimlerinde gerçekleþtirilen seminerler ise, “Yüksek 
temas kurmalarý, görüþ ve önerilerini alýp Yapýlar”, “Yaðýþýn Toplanmasý ile Gri Atýk Suyun 
deðerlendirmeleri yöntemi baþarýlý bulunmuþ, bu Deðerlendirilmesindeki Temel Planlamalar”, 
iþbirliðinin mevzuatýn uygulama aþamasýnda da “Hastanelerde Ýklimlendirme ve Havalandýrma”, 
sürdürülmesi önerilmiþtir. “Soðutma Suyu ve Ters Ozmoz Tekniði”, “Bina 
? Mevzuat çalýþmalarýnýn bir an önce sonuçlandýrýlmasý, Otomasyon Yönetim Sistemleri - Deðiþen Enerji 
özellikle binalarýn enerji performansýný deðerlendirme Politikalarýna Yönelik Uygulama Teknikleri Ve 
metodunun belirlenmesi konusunda geç kalýndýðý diler Zorunluluklarý”, “Yeþil Bina”,  “Pompalar ve Sistem 
getirilmiþ, bu metodun bir an önce belirlenerek Verimliliði”, “Tesisatlarda Su Darbeleri ve Boru 
uygulamaya geçilmesi önerilmiþtir. Hatlarý”, “Sözlü Ýletiþim” – Diyalog Yönetimi + 
? Odamýz tarafýndan hazýrlanarak 2008 Haziran ayýnda Sözsüz Ýletiþim Bedenimizin Dili” baþlýklarý ele 

Kongre sonucunda aþaðýdaki konularýn 
kamuoyuna duyurulmasý                             

karar altýna alýnmýþtýr.

IX. ULUSAL TESÝSAT MÜHENDÝSLÝÐÝ KONGRESÝ 
Teskon SONUÇ BÝLDÝRGESÝ
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Paneli MMO Enerji Çalýþma Grubu Baþkaný ve kömür yakýtlý santral baþvurusu, enerjide dýþa 
Dünya Enerji Konseyi Türk Milli Komitesi Yönetim baðýmlýlýðýn daha da artacaðýný göstermektedir. 
Kurulu Üyesi Oðuz Türkyýlmaz yönetti. Panele Ülkemizin 2008 sonu kurulu gücü olan 
konuþmacý olarak Bayýndýrlýk ve Ýskan 41.717.49 MW'nin  yeni 
Bakanlýðýndan Yusuf Yýldýz,  ÝTÜ Mimarlýk ithal kömür ve doðal gaz santralleri baþvurularý, 

özel olarak elektrik üretiminde ve genel olarak Fakültesinden Prof. Dr. Zerrin Yýlmaz, Elektrik 
enerji üretiminde, dýþa baðýmlýlýðýn hangi Ýþleri Etüd Ýdaresinden Erdal Çalýkoðlu ve 
noktalara varabileceðini göstermektedir.Makina Mühendisleri Odasýndan Þuayip Yalman  

katýldýlar. Türkiye uzun vadeli enerji planlamasýnda,  
nükleer enerjiyi de dikkate almalý ancak öncelik ve 
aðýrlýðý yerli ve yenilenebilir enerji kaynaklarýna 

Oðuz Türkyýlmaz, vermelidir. 48.000 MW'lik rüzgara dayalý elektrik 
MMO'nun da üyesi üretim kapasitesinin, EÝE verilerine göre iþletmede 
olduðu ve Yönetim olan bölümü 333.35 MW, inþa halindeki bölümü 
Kurulunda temsil ise 142.80 MW'dir. Türbin tedarik sözleþmeleri 
edildiði Dünya Enerji imzalanan projelerin toplamý ise 1.070 MW'ye 
Konseyi Türk Milli varmaktadýr. Lisans verilen bütün projelerin 
Komitesinin (DEK-TMK) toplamýnýn 3 274 MW, baþvurusu uygun bulunan 
hazýrladýðý ve projelerin ise 1.156.70 MW olduðu göz önüne 
Odamýzýn enerji alýndýðýnda, 48 000 MW'lik kapasitenin 
alanýnda yürüttüðü %90.8'inin de deðerlendirmeyi beklediði 
çeþitli çalýþmalarýnýn görülmektedir. Halihazýrdaki kapasitesi 500 MW 
sonuçlarýnýn da olarak hesap edilen, yeni sondajlarla 2.000 
aktarýldýðý;  “2007- MW'ye çýkmasý beklenen jeotermale dayalý 
2008 Türkiye Enerji elektrik üretim kapasitesine karþýlýk lisans alan 

Raporu”ndan hareketle hazýrlandýðý bildiriyi yatýrýmlarýn kurulu gücü yalnýzca 94.4 MW'dir.
sundu. Oðuz Türkyýlmaz Türkiye'nin enerji 

EÝE tarafýndan yapýlan çalýþmalarda, teknik 
profilini rakamlarla sunduðu kapsamlý 

kapasitesi 405 milyar kWh, ekonomik potansiyeli 
konuþmasýnda raporu özetledi. Türkyýlmaz'ýn 

131 milyar kWH olarak tahmin edilen, güneþe 
konuþmasýnýn bir bölümünde özetle þöyle dedi; 

dayalý elektrik üretim kapasitesi de bütünüyle 
“Türkiye, enerji alanýnda sancýlý bir dönem deðerlendirilmeyi beklemektedir.  Bütün bu 
yaþamaktadýr. 2007 yýlýnda %25.5 olan yerli veriler, Türkiye de enerjide dýþa baðýmlýlýðý 
üretimin payýnýn çok fazla deðiþmeyecektir ve azaltacak yerli ve yenilenebilir enerji kaynaklarýnýn 
bugüne deðin izlenen politikalarýn sürmesi bulunduðunu göstermektedir.
halinde, ülkemizin dýþa baðýmlýðý artarak devam 

Makina Mühendisleri Odasýnýn araþtýrmalarýnda 
edecektir. 2008 yýl sonuna kadar EPDK'ya yapýlan 

Enerji Verimliliði Kanunu içinde bir hedef 
426 adet 26.554.80 MW gücündeki doðal gaz 

belirlenmemiþse de, kanun gerekçesinde; 
yakýtlý, 68 adet 22.923.90 MW gücündeki ithal 

kanunun etkin hale gelmesi ile 2020 yýlýndaki 

Enerji verimliliði alanýnda öneriler 

%118.6'sý oranýnda

TESKON panelinden ortak öneri;
“Binalarda Enerji Performansý çalýþmalarýna hýz verilsin” 

Teskon 2009 
kapsamýnda 8 

Mayýs 2009 
tarihinde 

yapýlan 
“Türkiye'de 

Enerji ve 
Geleceði, 

Enerji 
Verimliliði Yasa 

ve 
Yönetmelikleri” 

baþlýklý 
panelde 

katýlýmcýlar 
mevzuat 

çalýþmalarýnýn 
bir an önce 

tamamlanmasý
ný ve Yapý 
Denetimi 

Yasasýndaki 
yanlýþlýklara 

düþülmemesini 
istediler. 
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Makina taþlamasý var. Özellikle Ýslami yükseliþle birlikte 
Mühendisleri Odasý karmaþýklaþan bu iliþkileri geleneksel 
Ýzmir Þubesi tiyatromuzun taþlama üslubuyla ele aldýk. Orta 
bünyesinde 11 yýldýr oyunu, meddah ve köy seyirlik oyunlarý 
çalýþmalarýný üsluplarýndan yararlanarak güncel bir konuyu 
sürdüren Kentin iþledik. Oyunumuz hem sahnede hem de 
Oyuncularý Tiyatro sokakta oynanabilecek þekilde çalýþýldý. 
Topluluðu “Ali Veli Oyunumuzu yazýn Ýzmir sokaklarýnda, 

meydanlarýnda ve þenliklerde sahneleyeceðiz.Oyunu- Üvendüz 
”MMO Ýzmir Þube Baþkaný Mehmet Halkýnýn Seçimi” 
Özsakarya ise KENTÝN OYUNCULARI'nýn adlý yeni oyunlarýný 
Ýzmir'de bir gelenek yarattýðýný belirterek, ilk kez 15 Haziran 
tiyatroya, müziðe, halk oyunlarýna ve sinemaya Pazartesi akþamý 
verdikleri çok yönlü desteðin süreceðini saat 20.30'da 
söyledi. Tepekule Kongre ve Sergi Merkezinde 

sergileyecek. Gösteri ücretsiz ve tüm Ýzmirlilere 
açýk olarak gerçekleþtirilecek. 

Grup: Kentin Oyuncularý 
Oyun  : “Ali Veli Oyunu- Üvendüz Halkýnýn “Ali Veli Oyunu- Üvendüz Halkýnýn Seçimi” 
Seçimi”oyununu Av. Hakan Bintepe yazdý. Günay 

Toprak yönetti, müziklerini ise Av. Mert Yazan: Hakan Bintepe 
Saraçoðlu yaptý. Oyunla ilgili olarak Günay Yöneten : Günay Toprak 
Toprak þunlarý söyledi; Müzik : Mert Saraçoðlu 
“Oyunumuzda siyaset- ticaret iliþkileri Tarih : 15 Haziran 2009

MMO Kentin Oyuncularý'ndan 
Bir Ortaoyunu Yorumu “Ali Veli Oyunu”

Makina 
Mühendisleri 

Odasý Ýzmir 
Þubesi Tiyatro 

Grubu KENTÝN 
OYUNCULARI 

geleneksel 
tiyatromuzu 

sokaða taþýyor. 
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istediðini ifade etti. Kürüm bu açýlýmý saðlamak 
için meslek odalarý ile eþgüdümlü bir çalýþma 
yapmak istediklerini ve her zaman Odalarýn 
katkýlarýna ihtiyaç duyduðunu söyledi.

Bayraklý Belediye Baþkaný Üyemiz        
Hasan Karabað 
“Belediye baþkanlýðýný 
yürüttüðüm Bayraklý 
Belediyesi sýnýrlarý içinde 
bulunan ve þu an bize ev 
sahipliði yapan üyesi 
olduðum Makina 
Mühendisleri Odasýna ait 
Tepekule Kongre ve Sergi 
Merkezinde 
bulunmaktan dolayý onur 
duyuyorum” dedi. Yemekli toplantýda TMMOB ÝKK'ya baðlý 

Karabað Ýzmir'in çehresini deðiþtirmek için Odalarýn Ýzmir yöneticileri ile TMMOB Üyesi 
metro inþaatý, otoyol inþaatlarý, “kongreler ve olan Belediye Baþkanlarýndan Bornova 
fuarlar kenti” olma adýna yapýlan çalýþmalarýn Belediye Baþkaný Ziraat Mühendisi Kamil 
çok etkili olmadýðýna deðinerek “öncelikle Okyay Sýndýr, Bayraklý Belediye Baþkaný 
Ýzmir'de yapýlmasý gereken gecekondu Makina Mühendisi Hasan Karabað, 
yerleþim alanlarýnýn düzenlenmesidir” dedi. Karabaðlar Belediye Baþkaný Ýnþaat 
Ýzmir'e ilk giriþ noktalarýndan biri olan 

Mühendisi Sýtký Kürüm, Ýl Genel Meclisi 
havaalanýndan þehre gelirken yerleþim alanlarý 

Üyeleri ve Belediye Meclis Üyeleri bir araya 
olarak görülen manzaranýn olumsuzluðuna 

geldiler.
deðinen    Karabað öncelikle bu manzarayý 

Toplantýda ilk konuþmayý yapan ÝKK deðiþtirmeye çalýþacaklarýný söyledi. 
Dönem Sekreteri Ferdan Çiftçi Ýzmir'de 

Bir dönem ÝKK Sekreterliði'de yapan Bornova 
hazýrlanan projelerin 

Belediye Baþkaný Kamil 
oluþumunda belediyeler 

Okyay Sýndýr 
ve TMMOB'a baðlý 

konuþmasýnda Oda 
Odalarýn birlikte 

baþkaný ve ÝKK Dönem 
çalýþmalarýnýn önemine 

Sekreterliði sürecinde 
deðinerek “Ýzmir'de 

hep bilimden, saðlýklý 
akýldan, bilimden ve 

kentleþmeden, 
saðlýklý kentleþmeden 

katýlýmcýlýktan yana 
yana politikalar güden 

çalýþmalar yürüttüðünü, 
Odalarýn görüþ ve 

belediye baþkanlýðý 
önerileri alýnmaksýzýn Ýzmir için üretilen 

döneminde de bu þekilde 
projelerin hayata geçmesinde yaþanýlan 

çalýþma yürüteceðini söyledi. Yerel seçimler 
sýkýntýlarý birlikte gördük. Bu nedenle katýlýmcý 

öncesi TMMOB ÝKK tarafýndan düzenlenen 
ve ortak akýl ile proje üretilmesinde fayda var. Ýþ 

Kent Sempozyumu Sonuç Bildirgesi 
iþten geçtikten sonra yapýlan düzenlemeler ile 

doðrultusunda hazýrlanan ve daðýtýmý yapýlan 
bu ülkenin kaynaklarý boþ yere 

“Çaðdaþ, Planlý, Saðlýklý, Güvenli Bir Ýzmir Ýçin 
harcanmaktadýr.” dedi.

Görüþ ve Öneriler” kitapçýðýný baþ ucu yayýný 
Karabaðlar Belediye olarak deðerlendiren Sýndýr kitaptaki bilgilerin 
Baþkaný Sýtký Kürüm çalýþmalarýnda önemli bir yer tutacaðýný 
belediye yönetimine vurguladý. Daha sonra söz alan Oda 
yeni açýlým getirmek temsilcileri meslek alanlarýndan hareketle 
istediðini belirterek Ýzmir'deki  kentleþmeye iliþkin ortak akýlla             
bunun için belediye belediyecilik anlayýþýnýn yürütülmesi       
çalýþmalarýnda meslek taleplerini tekrar dile getirerek her zaman 
odalarý, sivil toplum belediyelerle birlikte çalýþmalarda bulunmaya 
örgütleri ve halkla ve her türlü desteði vermeye hazýr        
beraber proje üretmek olduklarýný söylediler.

TMMOB ÝKK yöneticileri, 
TMMOB üyesi yerel yöneticilerle buluþtu 

TMMOB     
Ýzmir Ýl 

Koordinasyon 
Kurulu 

tarafýndan 
düzenlenen 

“Üye Yerel 
Yöneticiler 

Yemeði”           
20 Mayýs 2009 

tarihinde  
MMO Tepekule 
Kongre ve Sergi 

Merkezi Özel 
Günler 

Salonu'nda    
80 kiþinin 
katýlýmýyla 

gerçekleþti. 
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yapmayý öneriyorum. Oda bütün araçlarý 
kullanarak bizlere ulaþmaya çalýþýyor. Bizler ise 
iþyerimizdeki yeni mühendislere ulaþmaya, 
onlarýn sorunlarýyla ilgilenmeye zaman ayýrýyor 
muyuz? Onlara odayý tanýtabiliyor muyuz?” 

Bayýndýrlýk Ýl Müdürlüðü Temsilcisi Kemal 
Gür ise, üyelerin ihtiyaç duyduðu hukuksal 
yardýmý saðladýðý için Þubemize teþekkür etti. 

PFW Havacýlýk Ýþyeri Temsilci Yardýmcýsý 
Duygu Demirci ise, Þubenin baþarýlý çalýþmalarý 
için YK'ya teþekkür ederek uzmanlýk alanýyla ilgili 
projelerde görev yapabileceðini ve bu alanda 
yardým isteyen tüm üyelerle bilgi 
paylaþabileceðini ifade etti. 

Özel kuruluþlar, kamu kurumu ve sanayi 
Ýþ teftiþ Ýzmir Grup Baþkanlýðý Temsilcisi sitelerinde Þubemiz temsilcisi olarak görev alan 
Sinan Çörekli ise, yaþanan ekonomik kriz ve üyelerimizle yönetim kurulumuzun bu dönem ilk 
iþyerlerinde yaþanan sorunlar hakkýnda buluþmasý 26 Mayýs 2009 tarihinde yemekli bir 
temsilcilerden soru ve talep gelmediðine toplantýda gerçekleþtirildi. Tepekule Özel Günler 
þaþýrdýðýný belirterek “Sorunlarýnýzý öðrenebilirsem, Salonunda düzenlenen toplantýya katýlan iþ yeri 
sizlere yardýmcý olmak isterim” dedi.  temsilcilerimiz, Þube ve Oda çalýþmalarý hakkýnda 

görüþlerini dile getirdiler. Ýþyerlerinde karþýlaþtýklarý Ufuk Ýnceoðlu ise halk müziði koromuz 25 
sorunlar hakkýnda bilgi veren temsilcilerimiz bu Mayýs'ta verdiði konserin çok baþarýlý olduðunu 
sorumlarýn aþýlmasýnda ve çalýþmalarýn söyledi. Temsilcilerimizi koordinasyon kurulu 
etkinleþtirilmesine yönelik önerilerini sundular. toplantýlarýna katýlmaya davet etti. 

Þube Yönetim Kurulu Baþkaný Mehmet Þerif Özsakarya ise iþyerlerine ne yönetim 
Özsakarya temsilcilere hitaben yaptýðý kurulu ne de diðer üyelerin giremeyeceðini orada 
konuþmada yaþanan ekonomik krizin üyelerimize yalnýzca temsilcilerimizin olduðunu bu nedenle 
çok boyutlu olumsuz etkisi olduðunu belirterek, temsilcilerin sorumluluðunun büyük olduðunu 
bu süreçte iþini kaybeden üyelerimize Þube söyledi. Tüm üyelerimizi ülke sorunlarýna duyarlý 
olarak destek vermeye çalýþtýklarýný söyledi. olmaya davet eden Özsakarya,  “Þu an 
Özsakarya þunlarý dile getirdi; “Ýþyeri temsilci- ülkemizdeki 5760 maden sahasý tek bir ihale ile 
lerimiz Þubemizin en dinamik ve önemli satýlmaya çalýþýlmaktadýr. Daha Fazla direnmemiz 
ayaklarýndan biridir. Þube çalýþmalarýmýzý, gerekiyor.” Dedi.  
Koordinasyon Kurulumuzda Ýþyeri temsilcilerimizle Mehmet Özsakarya ise Turgutlu Çaldaðý'nda 
birlikte programlayýp aksayan yönlerini yine nikel maden iþletmesi için 300 bin aðacýn 
sizlerden öneri alarak tamamlamaya çalýþýyoruz. kesilmesine Bakanlýðýn izin verdiðini, Turgutlu 
Ýþyeri temsilcilerimizi Þube etkinliklerimizde daha halkýnýn bölge tarýmý, saðlýk ve ekolojik yaþam 
çok görmek istiyoruz. Þube etkinliklerimizi dengenin bozulmamasý için bu karara karþý 
iþyerlerinizde aktif olarak duyurmanýzý rica direniþe geçtiðini, TMMOB ÝKK ve Þubemizin bu 
ediyoruz. Özellikle düzenlediðimiz eðitimleri iþ direniþe destek verdiðini söyledi. 
arayan üyelerimize duyurmanýz büyük önem  Toplantýda son sözü alan  Þube YK 
taþýmaktadýr.”

Baþkanvekili Kazým Umdular ise yaþamý bir 
Þube YK Sekreteri Melih Yalçýn sorunlarý birlikte bütün olarak algýlamak gerektiðini belirterek 
çözmek istediklerini belirterek temsilcilerimizin þunlarý söyledi; “Sizler üyelerimizle doðrudan 
her konuda Þubemizi ve kendisini temas noktasýnda bulunuyorsunuz. Üyelerimizle 
arayabileceklerini söyledi.    doðrudan iliþki kurarsanýz hayatý bütünlemiþ 
Telekom Temsilcimiz Dursun Sarý, Þubemize olursunuz. Asýl olan beþ duyguyu simgeleyen 
yaptýðý çalýþmalar için teþekkür ederek þunlarý iliþkidir. O dokunuþ gerçektir. Bizler birçok iletiþim 
söyledi; “Sizlere teþekkür ederim. Artýk Oda bize aracýyla, bültenle, e-posta ile mektupla 
ne veriyor sorusuyla karþýlaþmýyorum. Çünkü üyelerimize mesajlarýmýzý iletmeye çalýþýyoruz. 
mesleki, eðitimsel, kültürel ve sosyal olarak o Ancak bunlarýn hiçbiri sizlerin ileteceði mesajýn 
kadar çok þey yapýyoruz ki isteyen her üye bu yerini tutamaz. Bizler Yönetim Kurulu olarak 
etkinliklerden birinde kendisini ifade edebilir ve eksiklerimizin olduðunu biliyoruz ve bunlarý 
yararlanabilir. Bu Odanýn temsilcisi olarak gurur birlikte giderelim diyoruz. Midye kadar kapalý ve 
duyuyorum. Ýþyerimizde Oda duyuru panosu rahat olmayalým. Hayatý açalým. Bunu yaparsak 
konulmasýna destek alabilirsek iyi olacak. çoðalýrýz. Tarafsýz ve doðru bir kurum olarak 
Üyelerimiz ülkemizde neler olup bittiðiyle de aklýnýza Odamýz gelmeli. Yaþamýn içinde 
ilgilenmeli.” karþýlaþtýðýnýz birçok sorunda, Odamýz bu 

konuda ne yapabilir diye düþünmelisiniz. Bir ÝZSU Temsilcimiz Bahattin  Vardar, Odanýn 
sonraki toplantýda daha çoðalmýþ olarak üyelere ulaþamadýðý yönündeki söyleme yönelik 
buluþmayý diliyorum.”olarak þöyle dedi; “Ýþyeri Temsilcilerine özeleþtiri 

Ýþyeri Temsilcilerimizle toplantý yapýldý

Þube Yönetim 
Kurulu Üyeleri, 

Þubemizin Ýþyeri 
Temsilcileri ve 

Temsilci 
Yardýmcýlarý ile 
26 Mayýs 2009 

tarihinde 
Tepekule Özel 

Günler 
Salonunda 

toplantý 
gerçekleþtirdi. 
Toplantýya 28 

iþyeri 
temsilcimiz,    

YK üyeleri ve 
teknik 

görevliler 
katýldýlar.



27 haziran 2009mmo izmir þube 

yaygýnlaþtýrmak amacýyla çalýþmalar yapmalarýný 
ve Þubemizden talepte bulunmalarýný istedi. 
Þubede mesleki anlamda çok yönlü çalýþmalar 
yapýldýðýný kaydeden Yalçýn, mesleki denetim, 
AÝTM, AKM gibi etkinliklerin yaný sýra Doðal 
Gaz konusunda da yalnýzca Denizli ve Ýzmir'de 
proje denetimi yapýldýðýný söyledi. 
Akhisar Yürütme Kurulu Baþkaný Ýbrahim 
Erbay ise toplantý için Þube yönetim kuruluna 
teþekkür ederek, SMM üyelerinin özellikle 
puanlandýrma ile ilgili sorularý olduðunu bu 
çalýþmanýn ilçelerden yapýlmasýnýn mümkün 
olup olmayacaðýný sordu. 
Salihli YK Baþkaný Ahmet Doðan, 3030 sayýlý 

Ýl- ilçe temsilcilik kurulu baþkan ve üyeleri 27 Ýmar Yönetmeliðinin ilçe ve þehirlerde farklý 
Mayýs'ta Þube Yönetim Kurulumuzun davetiyle uygulandýðýný belirterek Yönetmeliðe uymak 
Tepekulede toplandý. Toplantýya Manisa Ýl isteyenlerin zorluk yaþadýklarýný söyledi. 
Temsilciliðinden Baþkan Hakký Bayraktar, Salihli'den YK Üyesi Sefa Özenir ise sorumlu 
Yürütme Kurulu Üyeleri Danyal Þentürk, müdür olarak bir mühendisin çalýþabileceði LPG 
Hüseyin Çetinkaya, Okan Eroðlu, Nilgün istasyonu sayýsýnýn Oda tarafýndan 1'e 
Gökarslan, Hilmi Þener ve Uður Mimaroðlu; düþürüldüðünü ancak bu durumun diðer 
Turgutlu Ýlçe Temsilciliðinden Vedat üyelere iþ olarak yansýmadýðýný söyledi. 
Özçömlekçi; Ödemiþ Ýlçe Temsilciliðinden Manisa YK Üyesi Nilgün Karaslan, enerji 
Muharrem Önder, Soma Ýlçe Temsilciliðinden verimliliðinin her geçen gün öneminin 
Baþkan Ferruh Niyazi Balya, Yürütme Kurulu artmasýna karþýn Manisa'da binalarda ýsý yalýtým 
Üyeleri Hüseyin Ordukaya, Tamer Cebeci; projelerinin uygulanmadýðýný ve belediyenin bu 
Akhisar Ýlçe Temsilciliðinden Baþkan Halil konuda bir yaptýrýmý olmadýðýný söyledi. 
Ýbrahim Erbay, Üye Turan Elmas; Salihli Ýlçe Manisa YK'dan Hilmi Þener ise Þubeler 
Temsilciliðinden Baþkan Ahmet Doðan, arasýndaki uygulama farklýlýklarýnýn giderilmesini 
Yürütme Kurulu Üyeleri M. Sefa Özenir, istedi. Manisa YK'dan Hüseyin Çetinkaya ise 
Sadettin Demir; Aliaða Ýlçe Temsilciliðinden Manisa OSB'de iþsiz kalan üyelerimizin sorun 
Baþkan Tugay Yýldýrým, Üye Rahmi Özgüven yaþadýðýný belirterek Odamýzýn bu konuda 
katýldýlar. neler yapýlabileceðini sordu.
Þube Yönetim Kurulu asýl ve yedek üyelerinin Ödemiþ YK Baþkaný Muharrem Önder ise, 
de hazýr bulunduðu toplantýnýn açýlýþýný yapan Ödemiþte hiçbir periyodik kontrol hizmetinin 
Þube YK Baþkaný Mehmet Özsakarya özetle yapýlamadýðýný belirterek bu konuda nasýl bir 

þunlarý söyledi; çalýþma yürütmek gerektiðini sordu. 
“Ankara'da bu hafta sonu Turgutlu YK'dan Vedat Özçömlekçi ise 
toplanacak Merkez SMM Turgutlu Çaldaðý'nda Ýngiliz Maden Þirketi 
Kurultayýnda görüþülecek tarafýndan iþletmeye açýlmak istenen nikel 
önemli konular var. Bu madeninin bir çevre felaketine yol açacaðýný, 
konularýn tüm Turgutlu halkýnýn bunu engellemek için 
örgütümüz içinde baþlattýðý mücadeleye TMMOB ÝKK ile birlikte 
ortaklaþtýrýlmasý ve Þubemizin de destek verdiðini anlatarak, Þube 
uygulamaya geçirilmesi Yönetim Kuruluna teþekkür etti. TUS'un 120 
gerekmektedir. Bu akþam bin metrekareye çýkarýlmasýný öneren 

ise bizler yerelde karþýlaþtýðýmýz sorunlarý ele Özçömlekçi, LPG sorumlu müdür konusunda 
alacaðýz. Hepinizin önerilerini ve katkýlarýnýzý istasyon sayýsý kýsýtlamasýnda sorun yaþandýðýný 
bekliyoruz, geldiðiniz için herkese teþekkür söyledi. 
ederiz.” Manisa YK Baþkaný Hakký Bayraktar ise 

Þube Sekreteri Melih Manisa temsilcilik çalýþmalarýný daha aktif hale 
Yalçýn ise temsilcilerimizle getirdiklerini söyledi. Ýmar mevzuatý 
uzun süredir toplantý uygulamasýndaki ýsý yalýtým ve kalorifer 
yapýlamadýðýný, bu tesisatlarý konusundaki sorunlarý gidermek 
toplantýyla iliþkileri üzere Manisa Belediye Baþkan yardýmcýlarý ile 
canlandýrmak istediklerini bir toplantý gerçekleþtirdiklerini belirten Hakký 
belirterek Yürütme Bayraktar, ek harç ödememek için Manisa'da 
Kurullarýndan, Þubede kaloriferli bina projesi yaptýrýlmadýðýný, ruhsat 
düzenlenen etkinlikleri alýndýktan sonra sýðýnak projelerine kazan 
kendi il ve ilçelerinde de yerleþtirilmeye çalýþýldýðýný söyledi. 

Ýl- Ýlçe Temsilcilik Yürütme Kurulu Üyeleriyle toplantý 

Þube Yönetim 
Kurulumuz               

il- ilçe temsilcilik 
kurulu 

üyeleriyle bu 
dönem ilk 

toplantýsýný                
27 Mayýs 2009 

tarihinde 
Tepekule Özel 

Günler 
Salonunda 

gerçekleþtirdi. 
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Aliaða YK Baþkaný Tugay Yýldýrým Þube YK Üyesi Cesim Duruk ise, verilecek belki. Biz ise her zaman 
ise Þubede ayný akþam düzenledikleri kendisinin de kaynak konusunda doðrularý savunmak zorundayýz. Bizler 
komisyon toplantýsýnda SMM kurultayý eðitimler verdiðini ve eðitimcinin mühendisiz, yanlýþ yapýp da bunu 
ile ilgili pek çok konuyu ele aldýklarýný eðitimi programýna katýldýðýný ve bu doðru gibi gösteremeyiz. 
belirterek, sýðýnak projelerinin eðitim sayesinde bazý eksiklikleri Binalarda enerji performansý 
göstermelik yapýldýðýný söyledi. Yýldýrým, olduðunu  gördüklerini söyledi. Bu yönetmeliði yayýnlandý. Bu sürede 
LPG istasyonlarýnda sorumlu müdür nedenle eðitimcilerin eðitilmesiyle ilgili birçok toplantýya katýldýk. Kaðýt üzerine 
görevlendirme konusunda Odamýzýn bir çalýþma grubu kurduklarýný dile bir þeyler yazýlsýn ama uygulanmasýn 
doðru olaný yaptýðýný, ancak diðer getirdi. istiyorlar. AB dayatýyor. Bir süre sonra 
Odalarýn ilkeli davranmadýklarýný bu Üyelerimizin dile getirdikleri konulara binalara enerji karnesi çýkarmak ve ýsý 
nedenle haksýz rekabet ortamý iliþkin söz alan Þube Yönetim Kurulu yalýtýmý yapmak zorunda kalacaklar. 
oluþtuðunu vurguladý. Isý yalýtým Sekreteri Melih Yalçýn ise özetle Sobalý projelendirilip kalorifer kullanan 
projelerinde ise mimarlarla ortak þunlarý söyledi; “Ýþ makinalarý tebliði binalar da olmayacak o zaman. Bu 
çalýþmanýn yaþama geçirilemediðini yayýnlanýr yayýnlanmaz gerekli yerlere süreçlere sürekli müdahale etmek ve 
kaydetti.  baþvurumuzu yaptýk, cevap alamadýk. suyu berraklaþtýrmak zorundayýz. 
Aliaða YK'dan Rahmi Özgüven ise Önce “ücretsiz eðitim verebilirsiniz” LPG istasyonlarý sorumlu müdür 
iletiþimin daha etkin olmasýný istedi ve demelerine karþýn, Þube olarak üyelerimize fatura kestiriyoruz, sigorta 
özelleþtirme yapýlan yerlerde ücretsiz eðitim verme baþvurumuzu takibi yaptýrýyoruz. Odamýz bu iþin 
üyelerimizin sorunlarýnýn takipçisi 

götürdüðümüzde reddedildik. Oda ancak böyle doðru yapýlabileceðine 
olunmasý gerektiðini vurguladý. 

Merkezimiz konuyu yargýya taþýmýþtýr. inanýyor. Diðer odalarýn da böyle 
Manisa YK'dan 

yapmalarýný 
Danyal Þentürk iþ 

bekliyoruz. TUS 
makinalarý operatör 

120 bin m2'ye eðitimleri konusunda 
çýkarýlmalý mý SMM Odamýza haksýzlýk 
Kurultayýnda yapýldýðýný, 96 yýlýnda 
tartýþacaðýz. Bu verilen hakkýn 2008 
toplantýlarýmýzýn yýlýnda küçük bir 
Cumartesi yönetmelik 
yapýlmasý önerisini deðiþikliðiyle geri 
deðerlendireceðiz.” alýndýðýný 
Þube YK vurgulayarak, “biz bu 
Baþkanvekili eðitimleri kar amaçlý 
Kazým Umdular yapmýyorduk. 

Üyelerimizin 25-26 ise 2918 sayýlý 
yýllýk birikimleriyle KYTK'nun 1996'da 
verdikleri eðitimlerde yayýnlandýðýný o 
en büyük haz süreçte Odamýzýn 
öðrencilerimizin iyi 23 temel öneri 
birer operatör olarak oluþturarak TBMM 
çevremizdeki Milli Eðitim Bakanlýðý bu iþi bizim Komisyonuna sunduðunu bunun 13 
tesislerde iþ sahibi olduklarýný elimizden almak için kulis yaptý ve aldý. önerisinin kabul edildiðini söyledi. Ýþ 
görmekti. Ýþ kazalarý azalmýþtý. Burada siyasi bir karar alýnmýþtýr. makinalarý operatör eðitimlerinin de 
Odamýzda 5 hafta süren eðitimlerle Yýllardýr büyük bir titizlikle ve çok iyi bu önerilerden biri olduðunu belirten 
verilen operatör belgeleri, þimdi dozer, yaptýðýmýz bir iþi elimizden aldýlar. Ýþ Umdular özetle þunlarý dile getirdi; 
greyderden görmeden alýnabiliyor.” makinalarý eðitimcisi olmak için çok “Kanun yapma sistemini deðiþtirdiler. 
dedi. sayýda baþvuru alýyorduk. Belli bir Bazý kanunlarda deðiþiklik yapýlmasýna 
Soma YK'dan Hüseyin Ordukaya disiplin ve kontrol içinde tutabilmek dair kanun adýyla hazýrlanan paçal 
ise Soma uzak olduðu için için eðitimci sayýsýný sýnýrlandýrmak teklifler bir gecede birçok þeyi 
toplantýlarýn Cumartesi günleri zorunda kaldýk. Fakat eðer deðiþtiriveriyor. Þimdi madencilik 
yapýlmasýný önerdi. Ýþ makinalarý gönderdiðimiz eðitici eksik veya hatalý þirketlerine eðitim yapma yetkisi 
eðitimi konusunda Odamýzýn da ise anýnda bize iletilmesi gerekirdi. getirmeye çalýþýyorlar. Bunun sonucu, 
yanlýþý olduðunu düþündüðünü Yapý mevzuatýnda ne yazýk ki kaðýt yýlda 1500 kiþi iþ kazalarý nedeniyle 
belirten Ordukaya, “bir keresinde üzerinde yazýlý olan hiçbir þey hayata ölüyor binlerce iþ saati kayboluyor. 
kömür madeninde elektrikli ekskavatör geçirilemiyor. 97'deki deprem mesleki Trafik kazalarýna herkes bilirkiþi 
yerine dizel motor anlatýldý” dedi. denetimin gerekliliðini getirdi. Isý olabiliyor. 1996'da eksperlerin MMO 
Soma Yürütme Kurulu Baþkaný yalýtýmý, hastanelerde birçok kaza ve üyesi olmasýný önermiþtik. 
Ferruh Balya ise iþ makinalarý enfeksiyona baðlý ölümler gibi Sorunlarýmýzýn bir bütün olduðunu kursunu Soma'da halk eðitim sonuçlar doðuran, gerçekle ilgisi unutmadan mesleðimizin çýkarýný ve merkezinin verdiðini belirterek, eðitim 

olmayan bir mevzuat var. Siyasi onurunu korumaya, kamu yararýný verenlerin yine bizim üyelerimiz 
iktidarda halkýn saðlýðýný düþünen bir savunmaya çalýþýyoruz. Bunu ancak olduðunu ve bu eðitimcilerin 
zihniyet yok. LPG istasyonlarýnda da Oda çatýsý altýnda bir araya gelerek Odamýzca eðitilebileceðini söyledi. 
denetimi kim iyi yapýyorsa ona yapabiliriz.”
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İngiliz Sardis (Bosphorus) Nikel Maden
Şirketinin

Tahir Öngür

Eski Milletvekili Ahmet Orhan

Milletvekili Kamer Genç

Turgutlu Toplumsal Dayanışma ve
Kültür Merkezi

Çaldağı'nda 300 bine yakın ağacı
kesip, toprağı, suyu ve havayı geri dönülmez
şekilde kirleterek yapacağı madenciliğe karşı
Turgutlu halkı direnişe geçti. 18 Mayıs'ta
Turgutlu'da yapılan mitinge ve yürüyüşe 3 bini
aşkın kişi katıldı.

Mitingte bir konuşma yapan jeoloji Mühendisi
şunları söyledi; “Siz Simon

Parkins'i tanımıyorsunuz belki ama o sizi, bizi,
Çaldağı'nı çok iyi tanıyor. Buradan 30 milyar
dolar kazanacağının hesabını yapmış. Nikel
madenini yarı zenginleştirilmiş halde yurtdışına
çıkaracaklar. Geriye delik deşik edilmiş bir doğa,
milyonlarca ton kükürt, manganez kalacak.
Madende kullanılacak 1 milyon 200 bin ton
asidin nereye gideceği belli değil. Bu asit
havadan üstümüze yağacak. Tarım
ürünlerimizi, sularımızı yenilmez içilmez hale
getirecek. Turgutlu'da yaşamak, kasabalı olmak
madene karşı çıkmak için yeterli bir nedendir.”

ise şunları
söyledi; “Bu ülkede bazı şeylerin değişmesi
gerekiyor. Demokrasiye inanıyorsak istersek
bizler, sizler istersek olur. Size rağmen kimse bir
şey yapamayacaktır. Sülfirik asitin faydalı
olduğunu bile söylüyorlar. Tıpkı Çernobil
felaketinden sonra televizyonlara çıkıp çay için
bakan gibi. 360 kişiye asgari ücretin bir katı
maaşla iş verilecek diye bu yapılacakları kabul
etmeyiniz. Konuyla ilgili Mecliste araştırma
önergesi verdim. Bugün bir avuç olabilirsiniz
ama yarın çok daha fazla olacaksınız, kendinize
güvenin.”

de mitingde bir
konuşma yaptı. Halkın çıkarlarının yanında

partilerden bağımsız, halka bağlı bir vekil
olduğunu belirten Kamer Genç, Çaldağı için
sonuna kadar mücadele edeceğini söyledi. .

Mitingde
tarafından dağıtılan bildiride

ise şu görüşlere yer verildi:

“Harabeye çevrilecek ÇALDAĞI'na sahip çıkalım.
Çünkü Çal dağı'nın kendini savunacak ne bir
avukatı ne binlerce çam ağacını, bitki türünü ve
canlıların çıkarlarını koruyabilecek silahları var.

Henüz doğmamış bebeklerimizi yarınlara betsiz
benizsiz, önlenemez hastalıkların pençesinde
bırakmak istemiyorsak, geç kalmadan hemen
şimdi Çal Dağına sahip çıkalım. Bu işletmenin
milli gelire katkısı yalnızca 1,5 milyar dolar
olacaktır. Yurdumuzdan götürülen değer ise 25
milyar dolar olarak hesaplanmaktadır. Durum
açıkça yer altı zenginliklerimizin
yağmalanmasıdır.

Çaldağı eteklerinde kurulacak sülfirik asit
fabrikasında tonlarca kükürt yakılıp sülfirik asit
elde edilecektir. Yakılan kükürtten çıkarak
çevreye yayılan kükürtdioksit (so2) gazları 60
km2'lik bir alana yayılacaktır. Bu alandaki tüm
canlılar zehirlenecektir. Madenin yakınından
geçen Gediz Nehrine karışacak olan atık nikel
bileşimleri ile tarım arazilerimizin sulanmasında
kullandığımız su kirlenecektir. Kesilecek olan
287 bin adet çam ağacı ise bizim akciğerimizdir.
Eğer İngiliz Sardis Firması topraklarımızdan
gitmezse bizlere kronik brobşit, akciğer
yetmezliği, akciğer, burun ve sinüs kanserleri
bekliyor.

Ya savunmasız Çal Dağı gibi talan olacağız ya
da insan gibi direneceğiz, kazanacağız, maden
şirketini topraklarımızdan göndereceğiz.”

Çaldağı'nda çevre katliamına karşı mücadele başladı

Turgutlu'da
Tema Vakfının,
sivil toplum ve

meslek
örgütlerinin

çağrısıyla
kasabalıların
oluşturduğu

platform
Çaldağı'nda

nikel madeni
işletilmesine

karşı ilk büyük
yürüyüşünü

düzenledi.
Turgutlu'da 18

Mayıs'ta
düzenlenen
yürüyüş ve

mitinge
İzmir'den

TMMOB İKK,
EGEÇEP ve

Elele
Platformları da

destek
verdiler.

Halk eyleme
büyük ilgi
gösterdi.
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Üzerine düþen tüm görevleri 
yerine getirerek veda eden 
Türkan Saylan'ý kaybettik  

yaygýnlaþmasý amacý ile iç içeydi. Demokrasinin 
kurumsallaþmasý için hep aydýnlýktan yana olarak, karanlýðýn 
karþýsýnda durdu. Bu mücadelede üstüne düþenleri hakkýyla 
yerine getirdi. Bu nedenle de son sözleri; "bana düþen tüm 
görevleri yerine getirdim, ölüme hazýrým" oldu.             
TMMOB Makina Mühendisleri Odasý olarak hocamýz             Prof. Dr. Türkan Saylan 18 Mayýs 2009 Pazartesi günü 
Türkan Saylan'ýn vefatýndan duyduðumuz üzüntüyü sabaha karþý yaþamýný yitirdi. Gerek mesleðinde gerekse 
üyelerimiz ve kamuoyuyla paylaþýyor, onu sevgi ve saygý ile sosyal çalýþmalarýyla bir aydýnýn pratik yaþam içinde de 
uðurluyoruz.” mücadeleci bir görevi 

olduðunu hayatýyla 
örnekleyerek yaþadý.  
Türkan Saylan'ýn vefatýnýn 
ardýndan Odamýzca 
yapýlan açýklamada þöyle 
denildi; “Çaðdaþ Yaþamý 
Destekleme Derneði 
Baþkaný, deðerli bilim 
insaný Prof. Dr. Türkan 

SAYLAN'ý bugün sabaha karþý yitirdik. Onun; toplumsal 
sorun ve çarpýklýklarla mücadele etme uðraþý önce, 
1970'lerin ortasýnda cüzzam hastalýðýyla mücadelede 
somutlandý. Devlet yetkililerinin cüzzamlýlara yönelik, 
"Ýnsan içine çýkarýlmasýnlar, hatta bir adaya kapatýlsýnlar" 
yaklaþýmlarýyla hep mücadele etti, köy köy dolaþarak 
hastalarý tedavi etti, topluma kazandýrmaya çalýþtý. Türkan 
Saylan'ýn önemli bir uðraþý da yoksul gençlerin eðitim 
görmesi için giriþtiði büyük çaba idi.  Onun bu uðraþlarý, 
toplumsal gönenç, özgürlük ve demokrasinin 

Þube Yönetim Kurulu Baþkaný Mehmet Özsakarya,  
Yönetim Kurulu üyelerimiz Melih Yalçýn, Necmettin 
Çetinköprülü ve Mehmet Aygün, son seçimlerde göreve 
gelen EBSO Yönetim Kurulu'na kutlama ziyaretinde 
bulundular. Üyelerimizi 14 Mayýs 2009 tarihinde EBSO 
Yönetim Kurulu Baþkaný Ender Yorgancýlar ve Yardýmcýsý 
Ýbrahim Gökçeoðlu, EBSO Sayman Üyesi Hüseyin 
Vatansever, Meclis Üyesi Metin Akdaþ  aðýrladýlar. 
Ziyarette Odalar arasý iþbirliðinin geliþtirilmesi ve eðitim 
konularý üzerinde duruldu. Yeni EBSO Yönetiminde MMO 
üyelerinin de aktif görev almasýyla iki kurum arasýndaki 
iliþkilerin daha geliþtirilmesi olanaðýnýn doðduðu vurgulanan 
görüþmede ortak projeler üzerinde çalýþýlabileceði 
vurgulandý. Özellikle enerji verimliliði ve klima test 
laboratuarý kurulmasý yönündeki öneriyi ele alan üyeler bu 
konuda ortak çalýþma yapýlmasýnda görüþ birliðine vardýlar. 
Þube YK Baþkaný Mehmet Özsakarya sanayi- oda iliþkisinin 
kurulmasýnda EBSO'yu kardeþ kuruluþ olarak gördüklerini ve 
geçmiþte olduðu gibi çok yönlü iþbirliðine her zaman hazýr 
olduklarýný vurguladý. Ender Yorgancýlar ise Ýzmir'de kurumlar 
arasý diyalog ve iþbirliði kültürünün geliþmesinin yararlý 
olduðuna inandýklarýný MMO ile ortak alanlarda birlikte 
çalýþma yapmak istediklerini söyledi. 

EBSO KOBÝ okuluna katýldýk
EBSO Asansör Sanayi Meslek Komitesi'nin talebi üzerine 
Sanayi ve Ticaret Bakanlýðý'ndan uzman Menderes 
Büyüklü'nün konuþmacý olarak katýldýðý “Asansör Bakým 
ve Ýþletme Yönetmeliði” bilgilendirme toplantýsý 13 Mayýs 
2009 Çarþamba günü EBSO'da gerçekleþtirildi. Bilgilendirme 
toplantýsýna Odamýz AKM biriminden Zafer Güneþ ve 
Ferda Yamanlar katýldýlar. 

Yönetim Kurulumuzdan 
EBSO'ya ziyaret 

Þubemiz Müzik Gruplarý 22 Haziran'dan 
itibaren her Pazartesi 20.00- 22.00 saatleri 
arasýnda Tepekule terasýndaki Punta Kafede 

canlý müzik dinletisi sunacaklar. 
Ýlk kez bu yýl yapýlacak günbatýmý dinletilerine  

tüm üyelerimiz davetlidir. 

Punta Kafe Canlý Müzik Programý : 

22 Haziran 2009, Pazartesi :                             
MMO Rock Grubu -  Fraktal 

29 Haziran 2009, Pazartesi :                             
MMO Hafif Müzik Grubu - Son Dakika 

6 Temmuz 2009, Pazartesi :                                       
MMO Rock Grubu  Fraktal 

13 Temmuz 2009 Pazartesi :                                      
MMO Hafif Müzik grubu- Son Dakika  

20 Temmuz 2009 Pazartesi :                                     
MMO Pop Müzik Grubu 

Haziran 

Saat : 20.00- 22.00
Adres : Tepekule Kongre ve Sergi Merkezi Anadolu Cd. 

No: 40 Bayraklý Ýzmir tel: 444 86 66/123-150 

TEPEKULE PUNTA KAFEDE 
MÜZÝKLÝ AKÞAMLAR BAÞLIYOR 



Þubemiz Mekatronik elamanýn yetiþmesine katkýda bulunmaya 
Komisyonu yeni bir çalýþmaktadýr. Önümüzdeki dönemde liselerde 
uzmanlýk alaný olan gerçekleþtirdiðimiz bu pilot çalýþmamýzý 
“mekatronik” ile geliþtirmeyi hedefliyoruz.”
teknik lise Çýnarlý Endüstri Meslek Lisesi için, Mekatronik 
öðrencilerini Komisyonu üyelerimiz Cem SARMAN, Emre 
tanýþtýrmak ve teknik ARBAK, Emre TAÞLIDERE, Halil ÜNSAL, Lütfü 
meslek eðitimine MUMKAYA, Övünç AKÝL ve V. Çaðlar EMÝROÐLU 
katkýda bulunmak tarafýndan içeriði oluþturulan seminer programý 

amacýyla Çýnarlý Endüstri Meslek Lisesinde altý ayrý yine bu üyelerimizin eðitimci olarak gönüllü 
seminerden oluþan eðitim programýný baþarýyla katýlýmlarý ile gerçekleþtirildi. 
tamamladý. 

Ýlk seminer 23 Aralýk 2008 tarihinde “Mekatronik 
Makina Mühendisleri Odasý Ýzmir Þubesi Yönetim Uygulamalar” konusundaki verildi. Bu semineri 
Kurulu Baþkaný Mehmet Özsakarya çalýþmaya takiben, birer ay arayla “Temel Hidrolik” semineri 
iliþkin olarak þunlarý söyledi; Lütfü MUMKAYA (LMC Makina Ltd . Þti.), “Temel 
“Þubemizde öðrenci üyelerimiz için baþlattýðýmýz Pnömatik” semineri Cem SARMAN (FESTO A.Þ.), 
“Mekatronik Seminerleri”ni uzman üyelerimizin “Kaynak Teknolojileri ve Kaynak Otomasyonu” 
desteðiyle Meslek Liselerimizde de semineri Rýza ÖTENBÜLBÜL (Baþar 
gerçekleþtirmeyi düþündük. Bu amaçla ilk pilot Elektromekanik), “Lineer Yataklama ve Hareket 
uygulamayý Çýnarlý Endüstri Meslek Lisesinde Sistemleri” semineri  Ýlker ERGÜLLÜ (ENDO), 
gerçekleþtirdik. Öðrencilerden büyük ilgi gördük. “Otomasyona Giriþ Elektronik Uygulamalarý” 
Seminerlerde hem mekatronik alanýnýn temel semineri Övünç Akik (Deflab)  tarafýndan verildi. 
prensiplerini tanýdýlar, hem de gelecekte Bu seminerlerde teorik bilgilerin yaný sýra 
seçebilecekleri yeni bir uzmanlýk alanýyla daha sanayideki uygulamalar da anlatýldý. Öðrenciler 
tanýþmýþ oldular. Bilindiði üzere ülkemizde ara eðitimlere yoðun ilgi ve katýlým gösterdiler. 
teknik eleman eðitiminde büyük bir yetersizlik Komisyonumuz önümüzdeki dönem üniversite 
söz konusu. Odamýz ara teknik elemanlara öðrencilerine yönelik çalýþmalarýný sürdürürken 
birçok alanda eðitimler düzenlemekte ve teknik liselerdeki eðitimlerini de projelendirecek.
sanayimizin ihtiyacý olan nitelikli ara teknik 

Þubemizden liselilere “mekatronik” eðitimi 

? Þubemiz 
uzman 

üyelerinden 
oluþan 

“Mekatronik 
Komisyonumuz” 
Çýnarlý Endüstri 

Meslek Lisesi 
öðrencilerine 

yönelik 
hazýrladýðý 

mekotronik 
eðitim 

seminerlerini 
tamamladý. 
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Dündem
Hazýrlayan: M. Berkay Eriþ

YÝNE SAHNEDEfirmalarýn olduðu 
belirtildi. Daha Ýstanbul Ataþehir'deki yýkým 
önce mayýnlarýn gerginliðinde bir okul ve eve gaz 
ücreti karþýlýðýnda bombasý düþtü. Polis derdini 
NATO tarafýndan anlatmaya çalýþan esnafý önce 
temizlenmesi yumrukladý sonra tekmeledi.
yönünde görüþ 

SADECE HASTALAR YANDI
bildiren Savunma 

Bursa'da Devlet Hastanesinde Bakaný 
çýkan yangýnda sekiz hasta öldü. Hükümetin kararý 
Binada projesiz ekler yapýldýðý DARISI üzerine fikir 
ortaya çýktý, olaydan hiç sorumlu BAÞIMIZA deðiþtirdi. Yasada öncelikle Milli 
çýkmadý.Savunma Bakanlýðýna yetki verildi. Ýngiltere'de 
HERÞEYÝ DEVLETTEN Ýkinci yöntem Maliye Bakanlýðý hem 
BEKLEMEYELÝMdevreye girecek. O da olmazsa iktidar, 

ihale açýlacak. CHP yasanýn iptali hem de Salihli'de bir polis ekibinin bir 
için Anayasa Mahkemesine muhalefet barda arama yaparken gizlice 
gidecek.teki   yerleþtirdikleri esrar paketlerini 

barda bulmuþ gibi yapýp tutanak VEDA ETTÝmillet-
düzenledikleri güvenlik kamerasý vekillerinin þahsi harcamalarýný Ölümünden hemen önce 
kayýtlarýyla belgelendi. Olaydan devlete fatura ettiklerinin ortaya Ergenekon'da ifadesi alýnan 
sonra iþletme sahibinin oðlu suçu çýkmasý üzerine patlak veren Türkan Saylan kansere yenildi. 
üstlenmek zorunda kalmýþ. Esrarý skandal nedeniyle 24 saat içinde Cenazeye onbinlerce kiþi katýldý.
yerleþtiren polis göreve devam iktidar kanadýndan 4 bakan istifa ÖZGÜR BASIN
ediyor.etti. Büyük kýsmý yasalara uygun 

Zaman gazetesi Ankara'da yapýlan olan harcamalar yüzünden FAÞÝZAN YAKLAÞIM DEMÝÞKEN
Cumhuriyet mitingi için “gidenler 20'ye yakýn milletvekili de Baþbakan'ýn “farklý etnik kimlikte fiþlenecek” þeklinde yalan haber siyasetten çekiliyor. olanlar ülkemizden kovuldu, Bu yaptý. Gazete RTÜK tarafýndan 

BARIÞA GEÇIT YOK aslýnda faþizan bir yaklaþýmýn uyarýldý.
neticesiydi” dedikten hemen Çözüme yaklaþýldý sözleri ÝTHAL GRÝP
sonra Bazý AKP'li milletvekilleri bir konuþulurken Güneydoðu'da 

Domuz gribi sonunda bize de kiþinin Türk vatandaþý olup uzaktan kumandalý mayýnlý 
geldi. Havaalanlarýndaki termal olmadýðýnýn kanýtlanmasý için saldýrýlar yine birçok can aldý. 
kameralara raðmen ABD'den biyometrik verilerin de dikkate Ordu Operasyonlara ara 
gelen hastalar Türkiye'de tedaviye alýnabilmesi yönünde önerge vermiyor.
alýndý. hazýrladýlar. Bu faþizan önerge 

OLSA DÜKKAN SENÝN !
tepkiler üzerine geri çekildi.EMÝR BÜYÜK YERDEN

Hükümetin de desteklediði 
TOPLUMA MALOLAN CÝNAYETManisa Çaldaðý'nda Nikel-Kobalt  TOBB'nin “kriz varsa çözüm de 

Madeni açýlmasý için 280 bin aðaç Ýstanbul valisinin bu cinayet ka-var, evde oturma pazara çýk” 
kesilmesine karþý eylemler muya mal oldu dediði Münevver kampanyasý ilgi görmedi.
yaygýnlaþýyor. Eski Manisa CHP Karabulut olayýnýn üzerinden 3 ay 

ORGANÝK TARLA Milletvekili; üç yýl önce Meclis geçti. Katil bulu-namazken adli týp 
Suriye sýnýrýndaki mayýnlý Baþkaný Bülent Arýnç'dan bu iþi raporu cinayeti birden fazla kiþinin 
arazilerin temizleyene 44 yýllýðýna durdurmasýný istediðini, ancak iþlediðini bildirdi.
verilmesi ile ilgili tasarý meclise ortaklarý arasýnda kraliyet 

AHESTE TAÞIMACILIK 
gönderilince büyük tartýþma ailesinden bazý isimler olduðu 

Ýstanbul'da  milyon TL'ye alýnan 
çýktý. 510 km sýnýrda, 178.5 söylenen Ýngiliz þirketi adýna çok 

metrobüsler kalabalýða ve yokuþ-
milyon metrekare önemli kiþilerin iþ takipçiliði 

lara dayanamadý. Hýzý 9 km/h e 
büyüklüðündeki alanýn organik yaptýðýndan “çok zor” dediðini 

düþen otobüsler sýk sýk arýza 
tarýma elveriþli olduðu, ancak  söyledi.   

yapýyor.
bu iþi yapabilen sadece Ýsrailli 
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